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Slovo starosty

Vážení a milí,

s  příchodem října se s  námi 
pomalu loučí letní měsíce a začí-
náme se připravovat na krásnou 
podzimní sezónu. 

Léto, to je období, které v naší 
obci vždy září mnoha barvami. 
Letos jsme prožili něco skutečně 
výjimečného. Kulturní léto, které 
jsme si společně užili, bylo plné 
událostí, které spojily naši komunitu a přinesly 
do našich životů mnoho radosti, inspirace 
a  nezapomenutelných zážitků. Děkuji všem 
umělcům a organizátorům, kteří se na tomto 
projektu podíleli, a vám, kteří jste přišli tyto 
akce podpořit.

Nesmíme také zapomenout na 
naše děti a mládež, které si užily 
jedinečné letní tábory. Máme 
v  obci spoustu ta lentovaných 
a  nadšených lidí, kteří se starají 
o  rozvoj našich nejmladších 
občanů.

Ačkoli léto pomalu končí, 
máme před sebou ještě mnoho 
krásných okamžiků, které nám 
přinese podzim. Můžeme se těšit 

na krásnou podzimní přírodu, kdy se listí 
stromů začne barvit do teplých odstínů oran-
žové, červené a žluté. Je to čas, kdy si můžeme 
užít procházky kolem naších řek - Odry, Lubiny 
a Ondřejnice a s tím spojené chvíle odpočinku 
a pohody.

Bc. Ondřej Sedlář, starosta obce

Slovo 1. místostarosty

Vážení občané,

nejen každé roční období, ale také každý 
úsek celého roku v obci má svá specifika. Blíží 
se zhodnocení aktuálního roku a plány na rok 
následující. Pokud se vše podaří, chtěli bychom 
již na konci roku schválit řádný rozpočet obce 
na rok 2024 a nefungovat v provizoriu, tak jako 
v minulých letech.

Dovolte, abych zmínil některé z  činností 
a  projektů, kterými jsme se v  poslední době 
zabý vali, případně zabý vat budeme, byť 
zevrubné plánování nás teprve čeká.

Již v listopadu budete moci navštívit pro-
story nové knihovny v zámku, tou dobu bude 
realizována 1. etapa vybavení knihovny nábyt-
kem a také technickými prostředky jako velko-
formátovou tiskárnou, počítači, tablety, čteč-
kami knih a dalšími vymoženostmi. Chceme, 
aby prostory nové knihovny fungovaly nejen 
ja ko k nihovna, a le ta ké ja ko ku lturní 

a  společenské centrum. Navazující 2. etapu 
knihovny chceme realizovat začátkem příštího 
roku. Chceme se pokusit o dotaci, ale pokud 
nebudeme moci splňovat podmínky pro přidě-
lení dotace, budeme financovat 2. etapu plně 
z obecního rozpočtu.

Ještě tento rok je v plánu realizace projektu 
zvýšené bezpečnosti přecházení před zámkem. 
Byla vybrána realizační firma, čekáme na pod-
pis smlouvy, dodávku materiálu a  vhodné 
počasí. Úprava celé oblasti spočívá v nanesení 
zdrsněného živičného krytu v místě přecházení 
k  parkovišti, ve zpomalovacích vodorovných 
a  reflexních svislých značeních v  předmětné 
oblasti. 

V  týmu zaměstnanců obecního úřadu 
vítáme naši novou zaměstnankyni, paní Petru 
Chvostkovou, která bude mít na starosti agendu 
místních poplatků, agendu odvádění odpad-
ních vod, agendu nájmu bytových a nebytových 
prostor, nájem hrobových míst, část stavební 
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agendy a další. V současné době probíhá předá-
vání zkušeností od paní Ivany Novobilské.

Na 106 % běží příprava realizace rekon-
strukce hřiště TJ, v době psaní článku probíhá 
finišování projektové dokumentace, příprava 
zadávacího řízení na veřejnou zakázku a pří-
prava podkladů pro žádost o dotaci. Cenu za 
realizaci jsme snížili z původních 12 mil. Kč na 
cca 2 mil. Kč. Původní projekt počítal se znač-
ným zásahem do podkladního terénu (odtěže-
ním původního a vytvoření nového podklad-
ního povrchu) a také s rekonstrukcí chodníků 
a oplocení. My jsme se v novém projektu sou-
středili zejména na povrch hřiště jako takový, 
který bude tvořit umělý trávník. Díky tomu 
jsme schopni realizovat rekonstrukci povrchu 
hřiště i  v  případě, že nám nebude přidělena 
dotace z Národní sportovní agentury, o kterou 
se pokoušíme.

Probíhají práce na studii nové mateřské 
školy u TJ. Máme hotové geodetické zaměření 
celé oblasti, hydrogeologický a inženýrskogeo-
logický průzkum, měření úrovně radonu. Tento 
měsíc bude hotova část studie řešící dispozici 
celé budovy k  projednání. S  novou školkou 

souvisí také projektová dokumentace na novou 
školní kuchyni v budově základní školy, na kte-
rou jsme dostali dotaci, a která už v návrhu bude 
počítat s  rozšířením kapacity tak, aby byla 
schopna obsloužit i  novou budovu školky až 
o 6 třídách.

Snažíme se nezapomínat na různé věkové 
skupiny. Jak na ty nejmladší, pro které jsou mezi 
jiným k  dispozici nové hry v  lesoparku u  TJ. 
Budeme vyhodnocovat využití služeb Senior-
taxi, upozorňujeme, že je vhodné myslet na 
včasné objednání jízdy. 

Velmi nás, jako patrona této akce, potěšila 
účast na 1. ročníku Gulášfestu, který probíhal 
v  areálu bývalého vojenského monobloku.  
Děkuji Davidu Ulrichovi a všem organizátorům 
za přípravu této povedené akce. Soutěžícím 
děkuji za jejich entuziasmus, soutěžního ducha, 
dobrou náladu a hlavně za ty rozmanité guláše, 
které jsem měl možnost jako jeden z porotců 
ochutnat.

Těším se na viděnou.

RNDr. Michal Janošek, Ph.D.,  
místostarosta obce
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Z agendy 2. místostarosty

Byť už máme říjen, nelze nevzpomenout na 
období prázdnin a letních dovolených! Jakoby 
tyto krásné dny volnosti a nových zážitků pro-
běhly někdy v daleké minulosti. A přesto tyto 
uvolněnější dny mají stále vliv na některé akce 
probíhající v naší obci a způsobily drobné zvol-
nění tempa příprav a jejich realizaci. Ale už jsou 
zase všichni v kondici a postupujeme!

Jednou z větších akcí je rekonstrukce veřej-
ného osvětlení ve Staré Vsi. Již v minulém zpra-
vodaji jsem psal, že máme vysoutěženého doda-
vatele, který má ukončit rekonstrukci do 
30.11.2023. Zdánlivě se nic neděje, ale nejtěžší 
částí rekonstrukce je samotná příprava akce. 
Přeci jenom se vymění 383 svítidel v 39 konfi-
guracích (všechna svítidla jsou stejná, mají pouze 
39 různých nastavení), která se musí vyrobit 
a nastavit. Připravuje se kabeláž v délce necelých 
3 500 metrů. Vyrábí se mechanika uchycení sví-
tidel a upravují se výložníky. Ve výrobě je i jeden 
zcela nový rozvaděč, ostatní tři čeká přezbrojení. 
Nevyhneme se ani výměně některých sloupů 
veřejného osvětlení – i  ty jsou již připraveny. 
Nezbývá tedy nic jiného, než popřát dodavateli, 
aby se přípravné práce přelily co nejdříve.

Paralelně s  rekonstrukcí veřejného osvět-
lení probíhá i přeložka elektrické sítě u  sběr-
ného dvora. V dohledné době je v plánu nová 
kabeláž pro napájení veřejného osvětlení v této 
lokalitě, což nám umožní napojení části větve 
veřejného osvětlení ulic Záhumenní a K Mys-
livně na větev ulice Sportovní. Tím uvolníme 
přetíženou kapacitu větve Záhumenní a K Mys-
livně, což nám umožní bezproblémové napojení 
Sluneční stráně, ale i jiných plánovaných svíti-
del v této oblasti.

Jiná akce je již zahájena – rekonstrukce 
kotelny na zámku. 29.9.2023 byl podepsán pro-
tokol o předání staveniště a proběhly přípravné 
práce. 2.10.2023 pak bude rekonstrukce zahá-
jena na plné obrátky. Nepodaří se vyhnout 
totální odstávce, ale počasí nám přeje a v zámku 
snad nikdo neumrzne.

Původní kotelna měla 5 kotlů, nová kotelna 
bude mít pouze 4, každý s vlastním řízením, 
kdy se kotle navzájem kontrolují a  v  případě 
výpadků se umí automaticky přepínat tak, aby 
nedocházelo k výpadkům ve vytápění. Pro plný 
výkon kotelny postačují tři kotle. V provozu se 
však budou střídat všechny čtyři pro rozvolnění 
provozu, čímž bude dosaženo delší životnosti 
celé kotelny. Součástí rekonstrukce je i úprava 
spalinových cest a instalace zcela nového zabez-
pečení kotelny. Celá akce má trvat zhruba pat-
náct dní, takže je možné, že pokud nyní čtete 
tyto řádky, je už v provozu nová kotelna!    

V  návaznosti na rekonstrukci kotelny 
v zámku se rozjely další akce – příprava výměny 
kotlů v hale TJ Stará Ves a v hasičské zbrojnici 
v  Košatce. V  obou případech budou budovy 
osazeny stejným typem kotlů jako ty použité 
v kotelně na zámku. Není třeba zdůrazňovat 
výhodnost tohoto kroku nejen co se týče zamě-
nitelnosti kotlů a  tím zvýšení f lexibility při 
havarijních stavech, ale i  jednotného servisu 
a  jednotné dálkové správy pomocí jednotné 
aplikace. Ušetříme tím nemalé prostředky obce, 
které můžeme použit na jiné akce.

V  červnu proběhlo zaměření světelného 
toku svítidel v hale TJ Stará Ves. Na základě 
zaměření obdržela obec tři návrhy řešení osvět-
lení haly – za 605.000 Kč, za 606.000 Kč a za 
690.000 Kč. Následovalo jednání s odborníky, 
upravení ideového zadání – projektant uvažoval 
tak, aby nové osvětlení zcela vyhovovalo svícení 
pro sport a kulturu – kdy jsme kulturu vyřadili 
z toho důvodu, že pro kulturní akce se dodává 
osvětlení na míru akce. Nemělo smysl vymýšlet 
tak složité osvětlení. Po této korektuře obdržela 
obec novou nabídku řádově za 400.000 Kč, 
která nijak neubírá z garantované vysoké kva-
lity svícení pro sportovní aktivity. Systém bude 
plně stmívatelný a  jednoduchým systémem 
vypnutelný po určitých sekcích. Celý systém je 
lehce demontovatelný a přenositelný do jiných 
prostor – takto to je připraveno zejména s ohle-
dem na očekávanou velkou rekonstrukci haly. 
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V současnosti se vypracovává oficiální doku-
mentace nového osvětlení haly, přičemž jeden 
z potenciálních dodavatelů dal příslib realizace 
výměny osvětlení do konce roku 2023. Tady se 
však trošku obávám, abychom nenarušili běh 
všech aktivit v hale. Čeká nás náročná příprava 
harmonogramu prací tak, aby práce na osvětlení 
„nabouraly“ aktivity v  hale v  co nejmenším 
měřítku.

Při obhlídce haly TJ Stará Ves se podařilo 
jednu z  firem „zlanařit“ na obhlídku hřiště 
v Košatce. I zde máme hotový návrh na nové 
osvětlení. Probíhá ověření cenové nabídky 
a technického řešení, a bude-li vše v pořádku, 
nic nebrání výměně osvět lení i  zde. Jen 
podotknu, že se nebude jednat o výměnu kus 
za kus, ale bude navýšen počet svítidel tak, ať 
dojde k rovnoměrnějšímu osvětlení plochy hři-
ště a zároveň se omezí parazitní svícení do okolí 
hřiště. U všech těchto akcí dojde ke značnému 
snížení spotřeby elektrické energie a ke snížení 
světelného smogu v obci.

Blíží se i  výměna telefonní ústředny 
v zámku. Nebude vyměněna pouze ústředna, 
ale celá telefonní síť obecního úřadu, systém 
bude doplněn o záložní ústřednu, která vyloučí 
případné výpadky. Touto akcí dojde ke zvýšení 
komfortu odbavení všech telefonických hovorů 
mezi vámi a  obecním úřadem. Akce má být 
ukončena 15.10.2023. 

Práce je hodně i  v  rámci spolupráce na 
jiných projektech, o  kterých jistě napíší kole-
gové, ale i přesto mám radost z rozjezdu nových 
akcí. Takovou jednou malou akcí je příprava 
nového osvětlení vánočních stromků. Stromky 
máme tři – u zámku, na Horním konci a pravi-
delně instalovaný stromek v Košatce. Tady se 
uvažuje o velké změně. Rádi bychom vysadili 
nový stromek o výšce cca tři metry a vytvořili 
bychom tak „živý“ vánoční strom i v Košatce. 
Současné vánoční dekorace na stromky jsou 
rozšířitelné, takže budeme umět rozsvítit malý 
stromek, ale i  ten, co nám za roky vyroste. 
O  vysazení stromku budeme ještě jednat 
s  novou provozovatelkou restaurace Odra 
a  s  košateckými spolky (pokud to klimatické 

podmínky dovolí – schůzku máme 17.10. a stro-
mek by měl být vysazen o něco dříve). 

Obdobnou „malou“ akcí je příprava obnovy 
studánky v  Hůrce poblíž lubinského splavu. 
S tímto nápadem přišel pan Milan Hrabovský, 
za což mu patří velké díky! Tuto obnovu kon-
zultujeme s Povodím Odry a věřím, že se obnova 
brzy povede. A také věřím tomu, že i vás ostatní 
pan Hrabovský bude inspirovat k tomu, že obci 
budete zasílat nápady na podobné akce, ať máme 
Starou Ves a Košatku hezčí! Již nyní díky! A aby 
v tom nebyl pan Hrabovský sám, jmenuji ještě 
jednoho našeho souseda, který přichází 
s nápady – pan Radim Rojek z ulice K Trní, který 
intenzivně řeší problémy s  dešťovou vodou, 
která stéká po ulici K Trní – díky za jeho nápady, 
které jistě využijeme jako inspiraci k případným 
řešením!

Na zasedání zastupitelstva obce dne 
25.9.2023 byla schválena nová vyhláška o svozu 
směsného odpadu. O vyhlášce a o pravidlech 
svozu se dozvíte více jinde. Je však důležité uva-
žovat v kontextu celého odpadového hospoda-
ření obce, což zahrnuje systém třídění (např. 
hnízda kontejnerů pro třídění odpadu a četnost 
jejich odvozů), ale i sběrného dvora.

Skutečnost, že Stará Ves n. O. má svůj sběrný 
dvůr, je velkým benefitem pro všechny obyvatele 
naší obce. Faktem je, že na provoz sběrného dvora 
přispívá každý z nás v rámci poplatku za svoz 
odpadu. I přesto musí obec vynaložit nemalé 
prostředky na provoz sběrného dvora.

Jsem přesvědčen, že určitými změnami 
v systému sběrného dvora můžeme docílit znač-
ných úspor za jeho provozu. Nápady už jsou, 
probíhá diskuze s odbornou firmou. Ale aby to 
celé mělo smysl, považuji za nutné se seznámit 
s  provozem sběrného dvora do nejmenšího 
detailu. Jsem proto rád, že mě pracovníci sběr-
ného dvora mezi sebou přivítali na celodenní 
šichtě v sobotu 30. 9. 2023. Bylo to náročné, ale 
při vůni guláše, která se linula od monobloku, 
kde probíhal 1. ročník Staroveského gulášfestu, 
práce ubíhala rychle a jsem rád, že jsem mohl 
nahlédnout do zákulisí sběrného dvora. Roz-
hodně si šichtu zopakuji!
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Jak funguje sběrný dvůr z pohledu zákaz-
níka, to víme všichni. Nicméně přijedeme, 
vyhodíme, odložíme a odjedeme. Nikdo z nás 
už pořádně nevidí, co se děje po našem 
odjezdu. A  to jsou ty momenty, které nyní 
zkoumám, abych je pak s kolegy vyhodnotil, 
kde a co můžeme upravit, zjednodušit, nebo 
zcela nahradit jiným funkčním řešením. Co 
mohu vyhodnotit okamžitě, to je skvělá práce 
pracovníků sběrného dvora. Sice skvělá, ale 
náročná! Je toho opravdu hodně, co musí 
zvládnout! Opravdu to není jen zapisování do 
bloku, co kdo přivezl. Po první šichtě se ani 
neodvažuji odhadnout, kolik kilometrů pra-
covníci naběhají, aby instruovali zákazníky, 
nebo jim rovnou pomohli. Jak jsem již psal, 
zřejmě mě ve sběrném dvoře ještě párkrát 
potkáte.

Dále probíhají akce, které budou běžet delší 
dobu, nebo se u  nich nedaří postupovat tak 
rychle, jak bych si představoval. Pojďme se na 
ně podívat.

Jednou z  mnohaletých akcí bude jistě 
„Velký Mošnov“. Byť se jedná o developerský 
záměr, jenž ovlivní zejména Mošnov, Petřvald 
a Petřvaldík, celá záležitost se týká i nás. Není 
na místě zde řešit, co všechno se v Mošnově 
postaví a kdo bude tato logistická centra vyu-
žívat, ale že to bude mít vliv na naši obec, je 
bez debat. Proto celou akci nijak nepodceňu-
jeme a bedlivě ji pozorujeme. Vstoupili jsme 
do jednání s  krajem a  se zástupci investora 

(Moravskoslezský kraj), ale i s Armádou České 
republiky a sbíráme veškerá data pro budoucí 
postup.

Jako velký dluh vidím protahující se řešení 
problémů u obytného domu č.p. 71 v Košatce 
(v minulém díle zpravodaje jsem mylně napsal 
č.p. 76), které vznikly ve spojení se stavbou 
nového lubinského mostu. Jednání s právníky 
se vlečou. Komunikace se stavbyvedoucím 
mostu není korektní. Sice nacházíme stále více 
podkladů pro řešení, ale řešení stále není na 
stole.

Opožďují se i průzkumné a projekční práce 
v  bytovém domě Košatka. Tady narážíme na 
nedostatek zájmu projektantů. Pokud někdo 
zájem projevil, pak nám utekl na dovolenou. 
Doufám tedy, že s chladnějším obdobím, se nám 
podaří pohnout se dále i v této záležitosti.  

A snad poslední zpráva z Košatky – během 
měsíce října dojde ke změně provozovatele 
restaurace Odra. Jak dlouho bude restaurace 
uzavřena, není přesně známo, ale pracujeme 
s oběma stranami na co nejrychlejším přechodu 
pod nového provozovatele. Rád bych však zde 
poděkoval současnému provozovateli za všechnu 
práci v restauraci Odra a novému přeji hodně 
úspěchů, hodně zákazníků a držím palce!

To vše nejlepší v následujícím období pak 
přeji i vám všem! 

Otakar Mlčoch,
místostarosta obce

Na šichtě ve sběrném dvoře
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Zastupitelstvo obce vydalo na svém 5. zase-
dání dne 25. 9. 2023 novou Obecně závaznou 
vyhlášku obce o místním poplatku za odklá-
dání komunálního odpadu z  nemovité věci 
s účinností od 1. 1. 2024. Co to pro nás znamená 
a co se změní?

Na začátku dovolte shrnout motivaci pro 
změnu systému odpadového hospodářství. Tou 
bylo zejména: 

- Nový zákon o odpadech č. 541/2020 Sb.

- Zvyšující se náklady na svoz 
a skládkování.

- Rezervy v množství vytříděného odpadu (ne 
všichni třídí).

- Svoz plně nevyužitých nádob (máme histo-
ricky naddimenzované nádoby z doby vytá-
pění tuhými palivy, svozové firmě platíme 
za odvoz nádoby nezávisle na tom, jak je 
zaplněna).

Před měsícem 24. 8. proběhla veřejná 
debata s občany, 18. 9. v pondělí další diskuze 
se zastupiteli na pracovním zastupitelstvu. 
Beseda s občany je veřejně přístupná z webo-
vých stránek obce a na YouTube kanálu obce. 
Obě debaty byly cenné s  ohledem na připo-
mínky a postřehy. Výsledkem nejen posledních 
2 diskuzí, ale také několikaměsíční práce 
Komise pro životní prostředí a členů Rady obce, 
byly dva návrhy, které získaly u  zastupitelů 
srovnatelnou podporu.

1) Poplatek za obecní systém odpadového hos-
podářství (úprava stávajícího poplatku na 
osobu).

2) Poplatek za odkládání komunálního odpadu 
z nemovité věci (nový systém, varianta kapa-
cita soustřeďovacích prostředků).

V  obou systémech lze s  určitou mírou 
úspěšnosti řešit výše zmíněné výzvy, které byly 

motivací pro změnu. Zastupitelé rozhodli, že 
lepším způsobem je výběr poplatku z nemovité 
věci. Mezi výhody patří:

- Komfort. Volnost volby velikosti nádob 
vzhledem k  produkci odpadu a  dle toho 
odpovídající cena. Reálně občan zaplatí dle 
skutečné produkce odpadu, což může být 
jak méně, tak i více, než je v současném sys-
tému na osobu. Je to stejný model, na který 
jsme zvyklí při vyúčtování elektřiny, plynu, 
vodného, stočného atd.

- Spravedlivost výpočtu poplatku. Každá 
osoba zaplatí stejnou částku za litr odpadu. 
V současném systému jsou běžné několika-
násobné rozdíly v  množství odvezeného 
odpadu (resp. nádob), přitom všichni dosud 
platíme stejnou částku na osobu.

- Četnost svozu a  velikost nádob si určuje 
občan. Přenášíme tím rozhodnutí na volbu 
nádob na občana.  Bude při výběru tarifu 
vždy efektivnější, než když vše nařídíme 
příkazově svrchu.

Stručné shrnutí obou návrhů naleznete 
v přiložené tabulce na další straně. 

Návrh spočívající v úpravě stávajícího sys-
tému „na osobu“ počítal s ponecháním stávající 
ceny za rok na občana, snížením četnosti svozu 
na co 14 dní a delší, direktivně určený objem 
nádoby dle počtu obyvatel nemovitosti.

Druhý návrh „na nemovitost“ nastavuje 
cenu v  závislosti dle počtu litrů rezervované 
kapacity nádoby s cenou 0,9 Kč za litr, což při 
orientačním přepočtu vychází na nejnižší mož-
nou cenu 468 Kč za rok na osobu. Výsledná cena 
se odvíjí od velikosti nádob a  četnosti svozu 
a může být podobná nebo i vyšší než nyní. Návrh 
zachovává týdenní četnost svozu a nabízí mož-
nost volně si zvolit jak četnost svozu, tak velikost 
nádoby. Jednoduše se na konci roku vynásobí 
množství rezervované kapacity nádob v litrech 

Nová vyhláška obce o místním poplatku 
za odkládání komunálního odpadu
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s cenou za litr, případně se použije minimální 
množství odpadu na osobu za měsíc, viz. níže.

Zatímco první návrh „na osobu“ umožňuje 
vcelku jednoduše zavádět různé úlevy na 
osobu, u  druhého návrhu „na nemovitost“ 
nejsou úlevy z principu poplatku na nemovi-
tost doporučovány. To se dá ovšem řešit např. 
pomocí darů pro specifické skupiny občanů 
(např. pro samostatně žijící osoby nad 85 let) 
a  vyvést tak systém úlev mimo vyhlášku 
o odpadech. U systému na nemovitost je také 
možnost sdílet nádoby mezi nemovitostmi 
a dostat se tak na kratší četnost svozu a vyšší 
objemy nádob za rozumnou cenu.

Riziko nelegálních skládek je u obou sys-
témů stejné, záleží hlavně na lidech a v obou 
systémech bychom se s tímto problémem museli 

vypořádat, ať už z důvodu striktního omezení 
velikosti nádob u systému „na osobu“, tak v pří-
padě neuvážené volby malé nádoby u systému 
„na nemovitosti“. Toto jsme se však u systému 
„na nemovitost“ snažili podchytit minimálním 
množstvím odpadu, za který je nucen každý 
zaplatit a činí 40 l na osobu na měsíc. U obou 
systémů by navíc bylo nutné navýšit objem kon-
tejnerů na tříděný odpad, který ovšem rozpočet 
obce nijak výrazně nezatíží, jelikož za tříděný 
odpad dostaneme téměř stejnou částku, jakou 
platíme za jeho svoz.

Zatímco u stávajícího systému se platí zálo-
hově, u nového systému „na nemovitost“ pro-
běhne finální vyúčtování za rok 2024 až začát-
kem roku 2025. Je to z důvodu jednoduchosti 
výpočtu a možnosti měnit velikost nádob a čet-
nost svozu kdykoliv během roku.

úprava stávajícího 
systému „na osobu“

nový systém 
„na nemovitost“

cena za rok 780 Kč na osobu od 468 Kč (po přepočtu na osobu)

četnost svozu co 2 týdny; co 4 týdny co 1 týden, co 2 týdny,  
co 4 týdny

velikost nádoby
Příkazem stanovený objem 
nádob dle počtu obyvatel 
nemovitosti.

Možnost zvolit si objem nádob dle 
požadavků.

solidarita 
(děti, senioři)

Možnost úlev 
v rámci vyhlášky.

Možnost darů pro určité skupiny 
osob, žádost – získá příspěvek 
v oprávněných případech.
Sdílení nádob

riziko nelegálních 
skládek stejné stejné

administrativa
Nahlášení změny na OÚ 
- platba za každého 
poplatníka

Nahlášení změny na OÚ 
- platba za nemovitost

sběrný dvůr K využití pro  
všechny občany. K využití pro všechny občany.

RNDr. Michal Janošek, Ph.D., místostarosta obce
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 RO schvaluje odměnu ředitelce Základní 
školy a Mateřské školy Stará Ves nad On-
dřejnicí ve výši 50 % odměny, která bude 
vyplácena ze mzdových prostředků pří-
spěvkové organizace.

 RO schvaluje uzavření Smlouvy o vodě pře-
vzaté se společností Severomoravské vodo-
vody a kanalizace Ostrava a. s., jejímž před-
mětem je odvedení a čištění odpadní vody 
převzaté ve výši 43,20 Kč / m3 bez DPH.

 RO schvaluje zahájení zadávacího postupu 
veřejné zakázky malého rozsahu, „Plynová 
kotelna v půdním prostoru zámku ve Staré 
Vsi nad Ondřejnicí“, a to zveřejněním na 
profilu zadavatele.

 RO schvaluje uzavření smlouvy o dílo se 
společností ŠNAJDER, spol. s r. o. v rámci 
zadávacího postupu "Plynová kotelna 
v půdním prostoru zámku ve Staré Vsi nad 
Ondřejnicí", systémové číslo na profilu za-
davatele P23V00004487, a to za cenu ve výši 
826 384,18 Kč bez DPH, včetně celkové 
ceny deseti pravidelných servisních pro-
hlídek v celkové hodnotě 84 000 bez DPH.

 RO souhlasí se zapojením obce Stará Ves 
nad Ondřejnicí správního obvodu ORP 
Ostrava do projektu „Místní akční plán 
rozvoje vzdělávání ORP Ostrava IV“ 
z  Operační ho prog ra mu Ja n A mos 
Komenský.

 RO schvaluje Provozní řád Kulturního 
domu Odra ve Staré Vsi nad Ondřejnicí, 
část Košatka.

 RO schvaluje zhotovení 11 her Terezou 
Vašnovskou, jejímž předmětem je zhoto-
vení 11 her na asfaltový povrch povrch 
hřiště v lesoparku Stará Ves n. O., ul. Spor-
tovní za cenu ve výši 70 000 Kč.

 RO schvaluje uzavření Smlouvy o  právu 
provést stavbu s Ředitelstvím silnic a dál-
nic ČR, jejímž předmětem je založení práva 
provést stavbu s názvem I/58 Stará Ves nad 
Ondřejnicí, křižovatka se sil. III/48615.

 RO bere na vědomí převod finančních pro-
středků OP Jan Amos Komenský; Dotace na 
projekt č. CZ.2.02.XX/00/22_002/0005707 
ve výši celkem 2 376 096,00 Kč.

 RO pověřuje starostu obce rozhodnutím 
o  vypracování průzkumů nutných pro 
zpracování studie mateřské školy u areálu 
TJ Stará Ves nad Ondřejnicí.

 RO schvaluje zveřejnění záměru prona-
jmout prostory sloužící k  podnikání, vč. 
pozemku nacházejícího se ve stavbě: Ko-
šatka, č.p. 119 - objekt občanské vybave-
nosti (restaurace ODRA).

 RO schvaluje Směrnici o  ochraně osob, 
která oznamuje porušení práva Unie ve 
smyslu zákona č. 171/2023 Sb., o ochraně 
oznamovatelů.

 RO rozhoduje o výběru dodavatele zakázky 
"Vybavení knihovny" 1. etapy tak, že vybírá 
společnost AMBRA - Group, s. r. o. a po-
věřuje starostu obce k jednání a k rozhod-
nutí o stanovení rozsahu 1. etapy “Vybavení 
k n i h o v n y ”  n e p ř e v y š u j í c í  č á s t k u 
300.000,- Kč bez DPH.

 RO rozhoduje o výběru dodavatele zakáz-
ky "Zlepšení odtokových poměrů – SO 02 
Důlek" tak, že vybírá pana Vladimíra Ha-
rabiše, IČO 05285283 a pověřuje starostu 
obce k jednání a k rozhodnutí o uzavření 
smlouv y o  dí lo, a  to za cenu ve v ýši 
239 700 Kč.

 RO schvaluje Smlouvu o realizaci přeložky 
distribučního zařízení určeného k dodávce 
elektrické energie se společností ČEZ Dis-
tribuce, a.s., jejímž předmětem je realizace 
přeložky distribučního zařízení určeného 
k dodávce elektrické energie (u sběrného 
dvora). Předpokládaná výše nákladů činí 
486 157,00 Kč bez DPH.

 RO vybírá zpracovatele studie proveditel-
nosti „Mateřská škola Stará Ves nad Ond-
řejnicí“, projektanta Ing. Radoslava Rac-
lavského, IČO 76021335, a  schvaluje 

Zpravodajství z obce
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uzavření smlouvy, jejímž předmětem je 
zpracování studie proveditelnosti nové ma-
teřské školy na pozemku 474/2 za cenu ve 
výši 181 000,00 Kč bez DPH.

 RO schvaluje vytvoření další pracovní po-
zice úředníka s předpokládaným nástupem 
v říjnu 2023.

 RO vybírá výhodnější nabídku na zhotove-
ní zpevněné plochy ul. Neničkova a pově-
řuje starostu obce k jednání a k rozhodnutí 
o uzavření smlouvy o dílo s panem Vladi-
mírem Harabišem, IČO 05285283, v celko-
vé ceně ve výši 318 806,63 Kč.

 RO schva luje nové platové zařazení 
Mgr. Yvetty Kunzové, ředitelky Základní 
školy a Mateřské školy Stará Ves nad Ond-
řejnicí, příspěvkové organizace do 13. pla-
tové třídy s účinností od 1.9.2023.

 RO schvaluje záměr pořídit změnu č. 2 
Územního plánu Stará Ves nad Ondřejnicí 
zkráceným postupem Změna bude řešit 
zejména transformaci územního plánu do 
jednotného standardu a náležitosti vyplý-
vající z právních předpisů.

 RO souhlasí s aktualizací stávajících pro-
jektových záměrů a  zařazením nových 
projektových záměrů do seznamu investič-
ních priorit ORP Ostrava jako součásti SR 
MAP ORP Ostrava za školy zřízené obcí 
Stará Ves nad Ondřejnicí.

 RO souhlasí s  přijetím dotace ve výši 
296 400,- Kč z rozpočtu Moravskoslezského 
kraje k financování projektu: „Projektová 
dokumentace - Rekonstrukce školní ku-
chyně a  jídelny“ z Programu na podporu 
přípravy projektové dokumentace 2023.

 RO bere na vědomí organizační opatření 
pro Mateřskou školu Stará Ves nad Ond-
řejnicí pro školní rok 2023/2024.

 ZO schvaluje uzavření Smlouvy o posky-
tování KB eTradingu se společnost í 

Komerční banka, a. s., jejímž předmětem 
je posk y tová ní s lu žby K B eTrading 
(vklady).

 ZO schvaluje uzavření Smlouvy o konto-
korentním úvěru se společností Česká spo-
řitelna, a. s., jejímž předmětem je poskyt-
nutí účtu kontokorentního úvěru ve výši 
4 000 000 Kč.

 ZO bere na vědomí zprávu Kontrolního 
výboru Zastupitelstva obce Stará Ves nad 
Ondřejnicí.

 ZO schvaluje uzavření Darovací smlouvy 
s Moravskoslezským krajem, jejímž před-
mětem je bezplatný převod vlastnického 
práva ke hmotným nemovitým věcem, po-
zemkům parc. č. 2880 – ostatní plocha, 
parc. č. 2883 – zastavěná plocha a nádvoří, 
na kterém stojí stavba: Košatka, č. p. 102, 
objekt občanské vybavenosti, a dále k po-
zemku parc. č. 2887 – ostatní plocha, vše 
k. ú. Košatka nad Odrou, do vlastnictví 
Obce Stará Ves nad Ondřejnicí.

 ZO souhlasí s převzetím stavby "Realizace 
společných zařízení Košatka nad Odrou – 
polní cesta C5 (1. část, 2. část), propustek 
P25 a příkop O6" od Státního pozemkového 
úřadu.

 ZO schvaluje prodej části hmotné nemovité 
věci, pozemku parc. č. 913/9 o  výměře 
36 m2 za cenu ve výši 27 322 Kč bez DPH 
určenou dle znaleckého posudku.

 ZO schvaluje poskytnutí mimořádné od-
měny ve výši 2 500 Kč Mgr. Kamile Chvost-
kové, člence Zastupitelstva obce Stará Ves 
nad Ondřejnicí, a to za veškerou práci a ak-
tivní přístup při výběru nových zaměst-
nanců Obecního úřadu Stará Ves nad 
Ondřejnicí.

 ZO vydává Obecně závaznou vyhlášku obce 
Stará Ves nad Ondřejnicí o  místním po-
platku za odkládání komunálního odpadu 
z nemovité věci s účinností od 1. 1. 2024.
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Nakládání s odpadními vodami v k.ú. Košatka 
nad Odrou, technickoekonomická studie

5.10.2022 uzavřela obec se spo-
lečností KONEKO smlouvu o dílo 
pro vyhotovení technickoekono-
mické studie nakládání s odpad-
ními vodami v  k.ú. Košatka nad Odrou. 
V dubnu letošního roku nám firma odevzdala 
hotovou studii a vzhledem k četným dotazům 
nejen ze strany obyvatel Košatky bych vás chtěl 
ve stručnosti seznámit se závěry této studie.

Studie posuzovala stávající stav likvidace 
odpadních vod, měla navrhnout technické 
řešení likvidace splaškových odpadních vod 
a v neposlední řadě posoudit navržená opatření 
z ekonomického hlediska. Výchozími materiály 
byly mimo jiné mapové podklady sesbírané od 
obyvatel Košatky (jednoduchá situace nemovi-
tosti, do které se zakreslilo stávající umístění 
septiku, žumpy, případně domovní ČOV).

Současný stav je nyní takový, že splaškové 
odpadní vody se akumulují převážně v septi-
cích, ty mají přepady zaústěny do jednotné 

kanalizace, případně do trativodů. 
Část zástavby má vybudovány 
malé domovní čistírny odpadních 
vod, popřípadě bezodtokové jímky 

(žumpy) s  následným vyvážením odpadních 
vod. Tento stav dokanalizování a  likvidace 
odpadních vod je jak z hlediska hygienického 
a  estetického, tak legislativního naprosto 
nevyhovující.

Firma KONEKO jako řešení tohoto stavu 
navrhuje dvě varianty.

První variantou je likvidace odpadních 
vod na centrální čistírně odpadních vod. Tato 
varianta zahrnuje výstavbu nové gravitační 
splaškové kanalizace v délce 3,193 km. Čistírna 
odpadních vod by byla umístěna vedle mostu 
přes Odru a  jedna čerpací stanice v blízkosti 
ulice Na Vrbanisku. Tato síť by obsahovala 133 
kanalizačních přípojek. Prvotní odhad inves-
tičních nákladů firmy KONEKO na tuto vari-
antu je asi 92 mil. Kč.

Druhou variantou je decentralizovaná lik-
vidace odpadních vod na domovních čistírnách 
odpadních vod (DČOV). Tato varianta  předpo-
kládá, že likvidace splaškových odpadních vod 
bude probíhat přímo u zdroje na malých DČOV. 
DČOV bude umístěna na pozemku vlastníka 
nemovitosti. Vyčištěné odpadní vody budou 
vypouštěny do stávající kanalizace, místních 
recipientů, anebo budou zasakované do horni-
nového podloží. Na území Košatky je navrženo 
vybudovat 130 DČOV. Výhodou tohoto řešení 
jsou nižší investiční náklady, kdy jedna DČOV 
se pohybuje okolo cca – 150-200 tis. Kč, to zna-
mená, že odhadované celkové investiční náklady 
pro území Košatky se pohybují v rozmezí 19,5 
– 26 mil. Kč.

Zdroj: Ing.Sergej Gorbunov, Jaromír Pas-
torek, David Zmieja, 2023, Nakládání s odpad-
ními vodami v k.ú. Košatka nad Odrou

Bc. Ondřej Sedlář, starosta obce
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Vážení rodiče a přátelé staroveské školy a školky,

letošní školní rok jsme zahájili v  pondělí 
4.  září 2023, tentokrát na školním hřišti za 
budovou školy. Ve škole jsme po prázdninách 
přivítali 260 žáků, z toho 36 prvňáčků a 4 nové 
žáky, kteří přestoupili z Brušperka a Krmelína. 
Tradičního vítání se účastnilo vedení školy 
spolu s  panem starostou Bc. O. Sedlářem 
a panem farářem Mgr. J. D. Štefíkem. Při uvítání 
jsme ocenili také Vojtu Poláška, žáka 3. A třídy, 
který o  prázdninách společně s  maminkou 
poskytl první pomoc ženě, který zkolabovala 
na ulici. Právě on si z okénka v autě všiml paní 
ležící na chodníku. Zachoval se všímavě 
a příkladně.  

Vzdělávání se v naší základní škole usku-
tečňuje podle vzdělávacího programu „Škola 
pro všechny“, který prošel aktualizací se zamě-
řením na novou informatiku, digitální kompe-
tence. Novinkou je také výuka anglického 
jazyka od 1. třídy. Naším cílem je rozvíjet osob-
nost žáka tak, aby samostatně myslel a  svo-
bodně se rozhodoval, měl zodpovědnost za 
svoje zdraví, za vlastní chování a jednání v míře 
přiměřené jeho věku. Klademe důraz také na 
jeho objektivní sebehodnocení při denních čin-
nostech napříč předměty. Zaměříme se na 
základní učivo, které musí zvládnout všichni. 
Rozšiřující učivo budeme zařazovat podle 
schopností žáků. Všechny aktivity školy 
budeme cíleně směřovat k  prohlubování 
základních hodnot, jako je vzájemná úcta, zod-
povědnost, poctivost, láska a  pracovitost. 
Vztahy mezi dětmi a dospělými budeme budo-
vat na partnerství, toleranci a  respektování 
individuálních potřeb. 

Letos také rozšiřujeme poradenské služby. 
Ve škole působí kariérový poradce, speciální 
pedagog a metodik prevence rizikového cho-
vání. Všichni jsou k dispozici nejen žákům, ale 
také rodičům. 

V  tomto školním roce nabízíme tradiční 
mimoškolní aktivity a  přidáváme i  další. 

Nabízíme přírodovědný kroužek, keramický, 
sportovní, f lorbalový kroužek, atletický krou-
žek, mažoretky, školní časopis, kroužek rus-
kého jazyka, country kytaru a  dramatický 
kroužek. Jako nepovinný předmět si žáci mohli 
zvolit náboženství.

Společně se starostou 
a panem farářem jsme při 
zahájení školního roku 
pozdravili také děti mateř-
ské školy. Její kapacita je 
opět letos naplněna, přijali 
jsme i několik dvouletých 
dětí. Mateřská škola plní 
vlastní vzdělávací program 
s názvem „Společně si hra-
jeme, učíme se a  pozná-
váme svět kolem nás“. 
V  MŠ preferujeme třídy 
homogenní, poněvadž toto 
uspořádání nejlépe reaguje na potřeby dětí, 
které se mohou v takovém prostředí lépe a kva-
litněji rozvíjet a  pedagogická práce učitelů je 
efektivnější. Klademe důraz na rozvoj pohybo-
vých schopností a dovedností dětí, maximálně 
budeme využívat prostředí obce a  přilehlého 
okolí, rozvíjet zdravé životní návyky dětí 
a správnou životosprávu, protože děti mají stále 
méně příležitostí pro spontánní a zdravý pohyb 
i zdravé stravování. Důležitým momentem je 
udržování a  rozvíjení spolupráce základní 
a mateřské školy jako jednoho celku.

Zahájení školního roku

ZáKladNí a maTeŘSKá šKOla
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Základní a  mateřská škola má celkem 
53 zaměstnanců. Na konci minulého školního 
roku jsme se rozloučili s p. uč Cholevovou, která 
se stala ředitelkou Základní školy v Trnávce, do 
důchodu odešla naše dlouholetá a profesionální 
asistentka pedagoga paní Jarmila Dorotíková. 
Pracovní poměr ukončila paní Petra Fešarová. 
Všem patří velké díky za jejich práci s dětmi 
a veškerou práci pro školu. Nově jsme ve svém 
kolektivu přivítali paní učitelku Mgr. Petru 
Zajícovou a Mgr. Veroniku Chrástkovou, která 
bude vykonávat zároveň pozici speciálního 
pedagoga.

Škola je připravena na nový školní rok. 
Všichni zaměstnanci se snažili připravit pro 
naše žáky ty nejlepší podmínky. Je začátek škol-
ního roku a  máme před sebou velké plány. 
Věřím, že se nám vše podaří uskutečnit. O veš-
kerých připravovaných akcích a jejich realizaci 
se dozvíte průběžně na našich webových 
stránkách. 

Na závěr mi dovolte poděkovat panu 
Milanu Sýkorovi za pořízení záznamu ze zahá-
jení školního roku.

Vám, rodičům, přeji mnoho radosti z úspě-
chů svých dětí a pevné nervy.

Poklidný a příjemný školní rok

Yvetta Kunzová, ředitelka školy  
se svými kolegyněmi a kolegy

Prvňáčci poprvé v lavicích
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Záchranáři ZZS MSK dnes na frýdecko-
-místecké základně ocenili za poskytnutí 
pomoci osmiletého Vojtu a jeho maminku. Oba 
se zachovali duchapřítomně a  správně, když 
poskytli první pomoc ženě, který zkolabovala 
na ulici.Vojta cestoval v automobilu přes Frý-
dek-Místek se svou maminkou, když ji z ničeho 
nic upozornil na neobvyklou situaci, které si 
během jízdy městem při pohledu z  okénka 
všimnul: "Babička, leží na chodníku s otevře-
nou pusou...".

Maminka zareagovala příkladně, otočila 
vozidlo a vrátila se k místu, které chlapec určil, 
aby se přesvědčila, zda někdo skutečně potře-
buje pomoc. Na ulici mezi stromy opravdu 
ležela žena v seniorském věku, která tam zko-
labovala. Vojtova maminka poskytla pacientce 
základní první pomoc a  přivolala posádku 
záchranné služby, která následně zajistila další 
potřebnou péči. Zarážející přitom podle jejích 

slov je, že po celou dobu se u nich nezastavil 
žádný chodec, ani jiný řidič, aby nabídl pomoc.

Správné jednání a rozhodnutí je třeba oce-
nit, aby byly motivací lidem i v dalších situacích, 
při nichž je zapotřebí pomoci jinému člověku. 
Záchranáři proto ve spolupráci s  Nadačním 
fondem Kryštůfek pozvali ve středu 30. srpna 
Vojtu i  s  rodiči na výjezdovou základnu ve 
Frýdku-Místku. Chlapci předali plyšového 
Kryštůfka, který je symbolem pomoci nejen 
dětským pacientům, ale také edukace dětí 
v oblasti první pomoci.

Zážitkem byla možnost prohlédnout si 
vybavení a  prostory sanitních vozidel. Vojta 
s maminkou obdrželi také několik dalších drob-
ných dárků jako upomínku na den, kdy se 
zachovali všímavě a příkladně.

PhDr. Lukáš Humpl,  
mluvčí ZZS MSK

Vojtěch Polášek

mladý záchranář 
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Již několik let se naše základní organizace 
zapojuje do chovatelské soutěže. Nejinak tomu 
bylo i letos. Tato soutěž již oslavila 55. výročí. 
Po jarním absolvování okresního kola v  ZŠ 
a MŠ Stará Ves nad Ondřejnicí jsme začátkem 
srpna vyrazili do hanácké metropole – krás-
ného města Olomouc na celostátní kolo.

Soutěž probíhala ve dvou dnech, kdy mladí 
chovatelé plnili náročné testy, poznávačku ple-
men zvířat a obávanou obhajobu písemné práce. 
Konkurence byla veliká, v  některých katego- 
riích rozhodovaly setiny bodů!

V letošním roce od nás byla vyslaná již zku-
šená děvčata Klára Otáhalová – odbornost krá-
líci a  Dorotka Golková – odbornost drobní 
hlodavci. Poprvé „na zkušenou“ vyrazili sou-
rozenci Boháčovi. Hynek v odbornosti králíci 
a Klára v nově zřízené Všeobecné odbornosti. 
Tato odbornost je určená pro začínající soutě-
žící, kdy se rozhodují, kterému tématu se věno-
vat, získávají cenné rady jak psát písemnou 
práci.

Jako jednotlivci jsme si v tvrdé konkurenci 
sice nedonesli cennou medaili (Klára Otáhalová 
-7.místo, Dorotka Golková a  Hynek Boháč – 
6.místo), ale jako tým ve všeobecném testu, kdy 
soutěžili jak děti, tak i  vedoucí, jsme získali 
krásné 3.místo!

Součástí této pětidenní akce je také dopro-
vodný program. Navštívili jsme Vlastivědné 
muzeum, nádherné olomoucké skleníky, obdi-
vovali jsme krásy historického centra Olo-
mouce. V  sobotu jsme si užili v  Olomoucké 
ZOO. 

Tato chovatelská soutěž je nejen o vědomos-
tech, které naši mladí získávají, výměně jejich 
zkušeností napříč odbornostmi, ale hlavně 
o navazování nových přátelství mladých lidí, 
kteří mají podobné zájmy. Budeme se těšit opět 
příští rok, pravděpodobně v jižních Čechách.

Mgr. Jana Boháčová

Prázdniny utekly jako voda a  málem si 
nevzpomenu, co bylo před nimi. Ale kalendář 
je můj pomocník.

První letní den 21.6.2023 byl ve středu 
a naše skupinka turistů – seniorů jela auty do 
Nové Horky, kde jsme si prohlédli zahradu 
rekonstruovaného zámku a  expozici v  něm. 

Doporučujeme k  návštěvě. Hlavní náplní 
výletu však byla procházka kolem rybníka 
Kotvice ve zdejší přírodní rezervaci.

Sotva jsme vstoupili z prosluněného chod-
níku do lesního porostu, stali jsme se kořistí 
komárů. Člověk nevěděl, na kterém nezakry-
tém místě těla se má plácat, ale ani oděv nebyl 

Soutěž mladých chovatelů

léto u seniorů ve SPOPVeS
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pro komáry překážkou. Podívaná na nás byla 
k popukání, aspoň jsme se snažili jít co nej-
rychleji. Na první možné odbočce jsme nabrali 
směr na Studénku a nemohli se dočkat občer-
stvení v letní zahrádce restaurace U Nádraží. 
Líbilo se nám tam, ale ještě jsme museli dojít 
k autům do Nové Horky. To jsme stihli akorát 
s prvními kapkami deště a domů jsme projíž-
děli lijákem s bouřkou. Super výlet, ale štípance 
od komárů jsme cítili ještě týden.

Setkání všech seniorů před prázdninami 
proběhlo tradičně v  hasičské zbrojnici ve 
středu 28.6.2023.

Na připomenutí pětiletého výročí vzniku 
Spolku přátel veselého stáří (bude v říjnu) nám 
pan Milan Sýkora promítal fotky z našich akcí 
za celé období. Některé byly úsměvné, ale vět-
šinu snímků jsme sledovali s nostalgií  a vzpo-
mínali na ty, co už nejsou mezi námi.

Na prázdniny nebyly plánovány žádné hro-
madné akce, jen turisté se vydali do Beskyd. 
Ve středu 2.8.2023 vyjela 2 auta s 10 seniory 
na Visalaje. Vydali jsme se na Bílý Kříž, kde 
byl první odpočinek s občerstvením a pokra-
čovali na Švarnou Hanku. Po druhém odpo-
činku jsme se vydali jinou cestou zpět na Visa-
laje. Chytrý mobil mi ukázal ušlých 13 km. 
Zakončení U babek bylo zasloužené.   

Další plánovaný  výlet jsme museli kvůli 
počasí odložit, takže se o  něm dozvíte zase 
příště. Také kolik se nás sejde v hasičárně po 
prázdninách na prvním podzimním setkání. 
Už se na všechny těším.

Bedřiška Bičanovská,
 předsedkyně SPOPVES
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Rád se toulal českou minulostí. A že mu 
to toulání šlo, o tom svědčí i skutečnost, že se 
k  němu přidalo množství čtenářů a  posléze 
i rozhlasových posluchačů. Toulat se začal na 
konci sedmdesátých let minulého století, a to 
v týdeníku Mladý svět. Tam nikoli pod jmé-
nem Hořejš ale Hora. Hořejš nesměl publiko-
vat, ale vedení časopisu nechtělo o  zajímavé 
příspěvky přijít, tak vymyslelo pseudonym 
Hora. Byl i autorem řady kulinářských receptů, 
které podepisoval coby Péťa vařič. První texty 
Toulek vznikaly v maringotce na různých mís-
tech naší vlasti, protože Petr pracoval jako 
čerpač a  pomocný dělník, ve firmě Vodní 
zdroje Praha národní podnik, a jeho spolupra-
covníky byli historici Jan Křen, Václav Kural 
a  Karel Bartošek. Důvod jejich pracovního 
zařazení byl jasný – nesouhlas s normalizací. 

S Petrem jsem se osobně seznámil po roce 
1992 v  redakci Dobrého jitra Českého roz-
hlasu. Tam jej ke spolupráci přivedl jeho přítel 
a tehdejší šéf redakce Karel Tejkal. Petr zprvu 
nepravidelně uváděl Dobrá jitra a byl pravi-
delně nepravidelným přispěvatelem do dalších 
rozhlasových pořadů. Byl velice činorodým 
a tak není divu, že se jeho jméno objevovalo 
v  souvislosti s  činností třeba Ligy proti 

rakovině nebo nadace Pangea. Ta od roku 1992 
uděluje cenu „Za nápravu věcí lidských“ a je 
holdem a poklonou tvůrčím osobnostem, které 
významně posunuly poznání, vidění či proží-
vání světa a v duchu reformátorských vizí J. A. 
Komenského přispěl k „nápravě věcí lidských“ 
– posunutím obzoru, novým objevem, proni-
kavým vědeckým, uměleckým nebo společen-
ským přínosem, zpravidla však i osobní obětí, 
odvážným nasazením, mravním apelem a etic-
kou váhou tvůrčího vkladu. 

Držiteli Nadace Pangea byli například 
Radovan Lukavský, Marta Kubišová, Zdena 
a Josef Škvorečtí, Zdeněk Svěrák a řada dalších. 
Slavnostní večery se konaly obvykle ve Vino-
hradském divadle a  měly neopakovatelnou 
atmosféru. 

Petr přijal v květnu 2008 mé pozvání do 
Staré Vsi nad Ondřejnicí a byl příjemně pře-
kvapen atmosférou setkání a  ohlasem jeho 
vystoupení.  Konečně to konstatovala i  řada 
dalších hostů pořadu Život je když. Dovedl 
zaujmout posluchače asi všude, kde vystupo-
val. Třeba na setkání Jonáš klubu, což je spo-
lečenství příznivců divadla Semafor. Na jed-
nom jsme s  Petrem taky probíra l i naši 
minulost a jako vždy se zdarem. 

Osazenstvo tehdejší redakce Dobrého jitra 
Českého rozhlasu charakterizovala zejména 
snaha o co nejlepší vysílání. To se projevovalo 
také tím, že jsme se scházeli i mimo redakci 
a  byla to setkání nezapomenutelná.  Kromě 
členů redakce se s námi scházeli zmíněný Petr, 
Miroslav Zikmund, Madla Vaculíková, Ludvík 
Vaculík, Jan Petránek, Zdeněk Svěrák, Miloň 
Čepelka, Jiří Suchý, František Nepil, Jiří Ješ, 
Vladimír Vácha, František Kožík, Jaroslav 
Jírů, Jiří Grygar, Věra Šťovíčková nebo Petr 
Prokop Siostrzonek.  Mnoho z  nich už nás 
předešlo, ale my zbylí se ještě občas sejdeme 

Petr Hořejš

NeOdešli, JeN NáS PŘedešli

Petr Hořejš a Radoslav Mácha
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u arciopata Siostrzonka na Břevnově. Z  jed-
noho setkání je i  druhá fotografie, na které 
jsou Petr Hořejš a Jiří Grygar.  

V poslední době na tom nebyl Petr Hořejš 
zdravotně dobře, špatně viděl i slyšel.  Vrátila 
se mu také zhoubná nemoc. Už nikam necho-
dil, občas jsme si poslali mail. Většinou to byla 
nějaká přání. Na jedno z nich mi odepsal toto: 
Radku, díky za krásné vinšování. Přeju lepší 
zdraví, pohodu a odvahu vzdorovat nástrahám 
zjančeného světa. Tvůj Petr Hořejš.

Spolehlivý kamarád, upřímný člověk Petr 
Hořejš nás předešel v červenci letošního roku. 
V září by se dožil 85 let.

Radoslav Mácha Petr Hořejš a Jiří Grygar

Ze staroveské farnosti

Drazí čtenáři,

všechny vás na začátku školního roku 
srdečně zdravím. Věřím, že nejen pro děti, ale 
i pro vás to byl čas odpočinku, relaxu, dovolené 
či výletu. A to, co jste prožili, vás nejen osvěžilo 
na těle a duši, ale také si to hluboce nesete ve 
svém srdci.

Léto na faře bylo naplněno pořádáním růz-
ných táborů a pobytů, které se týden co týden 
střídaly. Vystřídaly se tak skupiny dětí a mla-
dých z celého našeho kraje a mohly nejen pro-
žívat program připravený jejich vedoucími, ale 
také se seznámit s  krásným prostředím naší 
obce. Chci vám všem moc poděkovat za ochotu 
a trpělivost s mimořádnými situacemi, které se 
během konání takových akcí dějí.

Vrcholem letošních prázdnin pro členy 
střediskového týmu na faře bylo Celosvětové 
setkání mládeže s papežem Františkem v Por-
tugalsku na přelomu července a  srpna. Na 
setkání se vypravilo víc jak 400 mladých lidí 
z naší diecéze a strávili tak až 14 dní ve spole-
čenství dalších mladých věřících z  různých 
koutů světa. Pro všechny účastníky byl připra-
ven bohat ý program: pr v ní část í  bylo 
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seznámení s hostitelskou zemí, což nás zavedlo 
do nádherného města Porto; druhá část pak 
probíhala v hlavním městě Lisabonu s pestrým 
duchovním, kulturním, sportovním a společen-
ským programem. Vyvrcholení pak proběhlo 
při společné mši svaté, které předsedal papež 
František a jíž se účastnilo 1,5 milionu lidí. Za 
sebe mohu říci, že to bylo velice náročné, ale 
moc krásné setkání. Jeden moment mi utkvěl 
v paměti: během společné křížové cesty za účasti 
papeže Františka v  jednom okamžiku, kdy se 
velký kříž dostal na vrchol připraveného podia, 
zazářilo nádherně zlatorudě zbarvené slunce. 
V té chvíli jsem si uvědomil, že je to nádherné 
vyjádření smyslu kříže – těžkostí a problémů 
našeho života: i v té nejtemnější chvíli září světlo 
slunce, které onu nesnesitelnost a těžkost oka-
mžiku prozařuje nadějí dobrého konce.

Na faře a  v  Komunitním centru P. Josefa 
Peče se rozbíhá tradiční program začátku škol-
ního roku – adaptační a orientační kurzy pro 
školy z  širokého okolí. Zároveň o  víkendech 
probíhají akce pro mladé z naší diecéze i pro-
gram pro skupiny mládeže z různých farností. 
Ale i pro naši farnost jsou připraveny aktivity 

– výuka náboženství, příprava na přijetí biřmo-
vání, dožínky, misijní koláč, pobožnost na hřbi-
tově v dušičkovém čase či adventní dílna.

Došlo také k částečné obměně týmu na faře, 
kdy se na konci prázdnin s námi po dvou letech 
rozloučil Jenda Svojanovský a po jednom roce 
Ondra Janošec, které nahradili Marek Knoll 
z Frýdku-Místku a Kristián Kaštovský z Klim-
kovic. Pevně věřím, že zapadnou nejen do týmu 
na faře, ale také do naší farnosti a obce.

Přeji všem čtenářům vše dobré a těším se 
na setkání při různých příležitostech.

o. Jakub Dominik Štefík, farář
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Po zaslouženém letním odpočinku jsme 
opět obuli taneční boty. Malá Ondřejnica 
vystoupila koncem srpna na Sochových slav-
nostech ve Lhotce pod Ondřejníkem a o týden 
později na místní krásné akci Najdi si svého 
farmáře. Dospělá Ondřejnica zakončila léto 
na folklórním festivalu ve Frenštátu pod 
Radhoštěm. 

A co nás čeká dál?

Od září se opět rozběhnou zkoušky Malé 
Ondřejnice a budeme nabírat nové členy. Více 
informací o  náboru do dětských skupin se 
dozvíte v  našem plakátku. Během podzimu 
nás můžete vidět na nové akci Ostravské dny 
folklóru a dalších menších vystoupeních. Už 
teď můžeme prozradit, že nás letos v prosinci 
opět čeká vánoční prohlídka zámku s Ondřej-
nicou. Ale ještě nepředbíhejme a  užijme si 
podzim, nejlépe ve folklórním rytmu.

Za LSPT Ondřejnica 
Mgr. Markéta Zachová

Ondřejnica v létě nelení 

děNí Ve STaré VSi a KOšaTce 
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Vikingové!!!

Na přelomu července a srpna se již tradičně 
uskutečnil náš tábor. Letos jsme se vydali do 
světa Vikingů. Rada starších klanu Skøl totiž 
potřebovala najít nového vládce moří, kterým 
se mohl stát jen jeden klan. Zúčastnily se proto 
klany Gormové, Yggdrilové a  Drageborn. 
Celých 14 dní se malí Vikingové snažili uspět 
ve všech úkolech, které jim rada starších vymy-
slela. Museli se vypořádat s  lovem dračích 
vajec, sbíráním zlata, stavěním katapultů nebo 
třeba vařením lektvarů při svitu Měsíce. Jeden 
z nejtěžších úkolů byl zajisté v polovině tábora, 
kdy jsme museli vyrazit pro elixír zdraví až na 
skálu Mazák, kde přebývali vikingští bohové. 

Museli jsme jim totiž sehnat dary a díky tomu 
některé klany nachodily i přes 15 km. Nakonec 
samozřejmě nesmělo chybět obchodování na 
moři, čímž jsou Vikingové nejznámější. Ačkoli 
nám počasí moc nepřálo, bojovali do poslední 
suché ponožky. Pak postupně pluli po mapě 
a  objevovali cenné ostrovy. Nejvíce ostrovů 
takto získal klan Drageborn a vyhrál již zmi-
ňovaný titul. 

Dopoledne jsme v rámci odpočinku a pří-
pravy na boj už klasicky zpívali písně nejen 
lidové, ale i k táboráku, tančili lašské i moderní 
tance či posilovali a v “třeťáčku” se učili zají-
mavým věcem jako například orientaci podle 
kompasu nebo jak si vyrobit lapač snů. 

Dva týdny utekly jako voda a museli jsme 
se v  Paskově na nádraží rozloučit. Rodičům 
jsme předvedli náš vikingský tanec, hymnu 
i kousek lašského folkloru. 

Moc děkujeme všem sponzorům, rodičům, 
vedoucím a  hlavně dětem a  už se těšíme na 
příští rok.

Za Tábor Ondřejnica
Barbora Černíková
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Staroveské kulturní léto 

DiVOKé husy nA ODletu – KOnec 
bAbímu létu

V těchto dnech nastává nejen konec babího 
léta, ale uzavřela se i první kapitola Staroves-
kého kulturního léta, kde jste mohli navštívit 
rozličné akce, vystoupení a koncerty konané 
na různých místech ve Staré Vsi a  Košatce. 
Mnoho z vás nás podpořilo a akce opakovaně 
navštívilo. Děkujeme. Ráda bych se poohlédla 
a připomněla některé z nich.

20. června na hřišti tělovýchovné jednoty 
se nám představil ostravský bavič, muzikant 
a skladatel Jiří Krhut, který opravdu pobavil 
450 přítomných diváků, a to nejen svými pís-
ničkami, ale i svými skeči, scénkami, básnič-
kami, kterými své vystoupení prokládal.  
Samozřejmě přidanou hodnotou bylo krásné 
počasí, díky kterému jsme zažili zábavný letní 
podvečer s písničkou.  

23. srpna se opět zaplnilo nádvoří staro-
veského zámku a  130 návštěvníků letního 
koncertu si mohlo vychutnat osobitou písnič-
kářku Kaczi, jejíž beskydské kořeny ovlivňují 
její autorskou tvorbu.  Svým energickým 

a velmi empatickým vystupováním si získala 
nás všechny. Představila se nám jako multi- 
instrumentalistka – svůj zpěv doprovázela 
hrou na akordeon, piano, kytaru a ukulele. 

24. září jsme přivítali v Kostele Narození 
svatého Jana Křtitele sólistku Národního diva-
dla moravskoslezského, paní Hanu Fialovou, 
která nás provedla barevným světem muzikálu 
a šansonu za doprovodu klavíristy pana Jakuba 
Žídka. Dvojnásobná držitelka Ceny Thálie 
svým výkonem zcela okouzlila všechny diváky, 
a  že jich nebylo málo. V  kostele se zaplnilo 
každé místečko. Zazněly ukázky z muzikálů 
Cats, Drakuly, Noci na Karlštejně a  dalších 
a  na závěr koncertu známé šansonové písně 
v osobitém podání paní Fialové.

Tímto koncertem se uzavřel první ročník 
Staroveského kulturního léta. Rádi bychom 
pokračovali i v příštím roce a už teď přemýš-
líme, co by Vás mohlo potěšit a pobavit. 

S koncem léta máme spojen i konec letních 
prázdnin. Tentokrát kulturní komise ve spo-
lupráci se spolky, které po celý rok pracují 
s  dětmi a  mládeží, společně připravily akci 
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Loučení s  prázdninami. V  pátek 1. září se 
v místním lesoparku zástupci Kondoru, Sta-
rovjáčku, souboru Ondřejnica a košateckého 
Sokolu proměnili do pohádkových postav 
a  120 malých návštěvníků provedli deseti 
pohádkovými stanovišti. Odměnou dětem byl 
připravený skákací hrad, ocenění medailí 
a  posezení u  táboráku s  opékáním párků. 
Děkujeme všem za pomoc s přípravou této akce 
pro naše nejmenší. Snad jsme jim konec prázd-
nin zpříjemnili. 

S létem se tedy loučíme, ale samozřejmě už 
nyní máme pro vás naplánované další pod-
zimní akce, na které všechny srdečně zveme:   

3. listopadu se přijďte nechat unést do taju-
plného a fascinujícího světa Afriky! Na besedě 
s  cestovatelem, fotografem a  potápěčem 
Richardem Jaroňkem se dozvíte o jeho neza-
pomenutelných zážitcích, neuvěřitelných 
setkáních a o krásách africké divočiny, kterou 
dokázal zachytit svým fotoaparátem.

Přijďte si například poslechnout fascinující 
příběhy o životech největ-
ších predátorů oceánů – 
žra loků! Na besedě se 
dozvíte o jeho adrenalino-
vých potápěčských expedi-
cích za těmito nebezpeč-
ný m i  t v o r y  a   o   j e h o 
spolupráci se světozná-
mým kameramanem Ste-
vem Lichtagem na natáčení 
dokumentů o žralocích.

Richard Jaroněk  je 
světově uznávaný cestova-
tel, fotograf, potápěč a spi-
sovatel. Na svých cestách 
poznal skoro všechny kon-
tinenty, nejvíce mu však 
k  srdci přirostla Afrika, 
kam za 25 let podnikl více 
jak 110 cest.

Na svých cestách zažil 
m noho ne b e z p e č nýc h 
chvil. Bál se někdy o  svůj 
život? Jak poznáte, že na 

vás chce zaútočit žralok? Kolikrát ho pokousal? 
Jak se zachraňuje slůně?

Přijďte! Bude to vtipné, zábavné, skutečné 
a dobrodružné.

11. listopadu Vás zveme do sportovní haly 
na divadelní představení Jen žádný SEX pro-
sím, jsme přece Britové, které uvede ochotnické 
Divadlo Trnávka. Můžete se těšit na bláznivou 
komedii o tom, co všechno se může stát, když 
zásilkový obchod pošle mladým manželům 
místo švédských skleniček erotické zboží. 
V  roce 2010 se parta trnávských nadšenců 
pokusila navázat na bohatou tradici ochotnic-
kého divadla v obci. A povedlo se jí to. Jejich 
představní sk l ízí úspěchy i  v  okolních 
vesnicích. 

1. prosince plánujeme už tradiční akci Roz-
svěcování vánočního stromu v okolí zámku. 

Od 16:00 hodin se vám otevře zámecké 
nádvoří s připraveným vánočním jarmarkem. 
Děti mateřské a základní školy, ale i jiní pro-
dejci z  blízkého okolí pro vás jistě vytvoří 

lákavé výrobky.  

Současně před zám-
kem na podiu bude probí-
hat také hudební vystou-
pení a po něm nás vánočně 
naladí i Sluníčka z mateř-
ské školy.  

V ě ř í m e ,  ž e  s e  n a 
některé z akcí s vámi opět 
potkáme. 

Vždyť ,,Podzim na stra-
katé kobyle jezdí“ a opravdu 
pestrou škálu akcí se pro 
vás snaží připravit nejen 
k u l t u r n í  k o m i s e ,  a l e 
i ostatní místní spolky. Sle-
dujte kalendář kulturních 
akcí na stránkách obce 
a nenechte si žádnou z nich 
ujít. 

Za kulturní komisi  
Mgr. Pavla Hranická
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Prázdniny v Košatce

Letní prázdniny v Košatce se nesly ve zna-
mení turnajů.

Místní sportovní nadšenci uspořádali 
v sobotu 19. srpna 2023 ve sportovním areálu 
Košatka nezapomenutelný nohejbalový turnaj, 
který však nebyl jen o soutěžení, ale hráči si 
jako první mohli vyzkoušet 
i  nový, renovovaný povrch 
hřiště.

Účastníci turnaje byl i 
muži, ženy i  děti a  všichni si 
užili vzrušujícího dne plného 
sportovního ducha a soutěže. 
Všichni přítomní si užili pří-
jemnou podívanou a posezení 
s občerstvením. Nechybělo jak 
grilované maso, zelenina, tak 
i guláš.

Největší pozornost však 
přitahovala vítězná dvojice, 
která byla složena z nejmlad-
šího a  nejstaršího účastníka 

turnaje, jedenáctiletého Tomáše a jeho šesta-
padesátiletého spoluhráče. Jejich spolupráce 
na hřišti byla fascinující a ukázala, že věk není 
překážkou pro sportovní úspěch.

Zatímco nohejbal si mohl přijít zahrát 
kdokoliv bez ohledu na pohlaví a věk, druhý 

turnaj byl zaměřený výhradně 
na ženy. V sobotu 2. září 2023 
se kulturní dům v Košatce stal 
svědkem návratu tradičního 
dámského žolíkového turnaje 
po sedmileté odmlce. Tato 
událost, která se konala pod 
záštitou obce, nakonec přilá-
kala bezmála padesát vášni-
vých hráček, které se v šestiho-
dinovém maratonu střet ly 
v nezapomenutelném klání. Za 
vstupné čekaly na všechny 
účastnice vynikající domácí 
mini zákusky, koláče, káva 
a k večeři guláš.

Hra byla napínavá až do 
posledního tahu, o vítězce tur-

naje nakonec rozhodlo poslední kolo.

Věříme, že se tento turnaj stane znovu 
pravidelnou událostí v obecním kalendáři.

Zuzana Pallo

Vítězové turnaje

Vítězka žolíkového turnaje

Hráčky dámského turnaje
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11. ročník Košateckého Otomanu 
a pivního orientběhu KO

Než se ohlédneme za letošním ročníkem 
Košateckého Otomanu, pojďme se podívat tro-
chu do historie celé akce, ale i vysvětlit, o co 
vlastně jde.

Košatecký Otoman se skládá ze dvou částí 
– v pátek probíhá Pivní Orientběh po Staré Vsi 
a Košatce. Zastávkami jsou místa, kde se čepuje 
pivo. Každý člen týmu musí vypít jedno pivo 
– pán velké, dáma malé. Vítězem je ten tým, 
který tuto eskapádu absolvuje nejrychleji. Večer, 
v  cílí pivního orientběhu, probíhá rocková 
zábava za účasti všech přeživších běžců, ale 
i ostatních návštěvníků, kteří se chtějí pobavit 
u hudby.

V sobotu pak probíhá akce v podobě hudeb-
ního festivalu s poměrně širokou dramaturgií. 
Prvním vystupujícím bývá takzvaný otvírák 
festivalu – typicky mladý umělec, který neměl 
možnost jinde vystoupit a na Otomanu zažije 
svou premiéru. Poté pokračujeme od folklóru, 
folku, sólo zpěváků či zpěvaček, bluesgrassu, 
přes nezařaditelné žánry až po ska, bigband až 
po trošku tvrdší styl, jako je folk – rock, rock -́
ń roll až rock.

Proč Košatecký Otoman – zakládáme si na 
pohodové atmosféře a každá hudební skupina 
má možnost fandit předcházející hudební sku-
pině z apartního otomanu (ten původní se již 

rozpadl, takže teď máme spíše gauč). No a Koša-
tecký, protože jsme v Košatce… K celé akci patří 
bohaté občerstvení, kdy se snažíme přicházet 
vždy s něčím novým. Akce je velmi prorodinná, 
hlasitost ozvučení je nastavena tak, ať se diváci 
mohou mezi sebou bavit. Celou akci bereme 
jako ukončení sezóny hudebních festivalů. A teď 
trochu historie.

 1. ročník Košateckého Otomanu se odehrál 
již v roce 2009 (19.9.) na košateckém hřišti, které 
ještě neprošlo rekonstrukcí. Místa bylo dost, 
zahrálo 6 skupin. Tehdy se jednalo o jednodenní 
akci, pivní orientběh byl součástí sobotního 
programu. Tehdy se zúčastnili dva týmy. Vítěz 
se dobelhal za tři hodiny, druhý tým nedošel. 
Zásadním poznávacím symbolem se stávají 
barevně nasvícené stromy rostoucí z podia. Srd-
natě nám pomáhali košatečtí Sokoli – bez nich 
by to nešlo – děkujeme!

2. ročník probíhal v azylu na farní zahradě 
ve Staré Vsi, protože hřiště v  Košatce bylo 
v rekonstrukci. Počet kapel se zvyšuje na sedm. 
Pivní běh je stále součástí sobotního programu. 
Běží čtyři týmy. Opět za účasti košateckých 
Sokolů.

3. – 9. ročník probíhá na zrekonstruovaném 
košateckém hřišti. Postupně narůstá počet 
kapel, od roku 2012 probíhá Pívní Orientběh 
v páteční večer a festival se rozrůstá na dva dny. 
V  průběhu doby se loučíme s  košateckými 
Sokoly, ale v dobrém a moc jim za vše děkujeme! 
Z těch slavnějších vystupujících skupin jmenuji 
Hop-Trop, David Stypka, Úspěch, Alibaba, 
Veselá bída, René Souček, Hrdza a mnoho dal-
ších, téměř 80 hudebních uskupení. Zakládáme 
spolek KOŠATECKÝ OTOMAn, který je orga-
nizátorem akce doposud. Jistou mezihrou byla 
akce Bruneswerdeštrůdlfest, který bychom 
v budoucnosti rádi restartovali.

10. ročník probíhá v nové lokalitě – Leso-
park 77. Jedná se o pozemek na konci košatecké Vítězové Pivního Orientběhu - Pišta a Pištová
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ulice Za Mostem. Důvodem přestěhování je 
vhodnější místo pro pořádání této akce. Trošku 
žonglujeme s číslem ročníku, kdy v roce 2018 
proběhl pouze testovací ročník a desátý ročník 
tedy připadá na rok 2019. Poté přichází Covid. 
Ten brzdí rozvoj nově budovaného areálu až do 
roku 2023.

A  dostáváme se do aktuálního ročníku, 
v pořadí jedenáctého! Tento ročník je pod zášti-
tou staroveského školníka Ludi Kobližka!

Je pátek 15.9.2023, 16 hodin. Do hospody 
U Mlýna postupně doráží 29 týmů Pivního Ori-
entběhu, což znamená zhruba 80 běžců ve více-
členných družstvech. V  17:30 startuje první 
tým! A v 18:50 poslední tým… Mezi běžci jsou 
matadoři jako tým KuDa, který v  minulých 
letech atakoval nejvyšší příčky! Máme jasného 
favorita!

Všechny týmy čeká náročná trasa, letos 
máme o jednu pivní zastávku více – výčet zastá-
vek vypadá následovně: U  Mlýna, Myslivna, 
Palfrig, Sokolka, Zámecká restaurace, U babek, 
Odra, občerstvení v zatáčce (nový podnik upro-
střed Košatky) a cílem je Lesopark 77, dějiště 
celého festivalu. U občerstvení v zatáčce čeká 
běžce rafinovaný šipkařský souboj, podotýkám 
že po 7 pivech se míří o něco hůře.

Nakonec letos dobíhá 28 týmů, jeden se nám 
někde zatoulal. Máme překvapivého vítěze: 
Pišta a  Pištová. Čas 1 hodina, 9 minut a  42 
sekund. Druhý tým, KuDa čas 1 hodina 17 
minut a 15 sekund, třetí jsou Dravá játra a čtvrtí 
Čalamadalolové. Vítěz, krom cen běžných, bere 
poukázku na procedury v  pivních lázních 
v Klimkovicích!

Nehodnotíme pouze „sportovní“ výkony, 
ale i originalitu kostýmů běžců. A tady je nutné 
ohodnotit snahu všech o úžasné nápady, které 
jdou kolikrát proti myšlence rychle vypít pivo 
a „běžet“ dál. Některé kostýmy ani neumožnily 
pivo vypít a  bylo třeba kostým deinstalovat. 
Jindy zas, skrze nádhernou kreaci sukní, není 
možno běžet, ale jenom cupitat. Ale v této kate-
gorii může být jenom jeden vítěz. A tím je tým 
Mu l t i o p t ipu pi l o t om i c i .  G r a t u lu j e m e 

a předáváme poukaz na únikovou hru „Zachraň 
Ostravu“.

Všichni přeživší, ale i neběžci, se setkávají 
v  Lesoparku 77, kde od sedmé večerní hraje 
skupina Ex-fire. Nálada parádní, občerstvení 
košateckých hasičů excelentní! Díky všem!

Sobota ráno. Osm hodin. Hasiči rozdělávají 
oheň pod grilem, kde se nachází dobře naložené 
selátko. Vůně pečeně nás bude provokovat až 
do večerních hodin. Výsledek je však luxusní! 
A nejenom to nám hasiči připravili. Zelňačka, 
hot-dogy, střapače se zelím a nevím co všechno 
ještě…

Počasí nám přeje. V 16 hodin se poprvé ozve 
znělka festivalu a vystupuje letošní otvírák – Jan 
Vepřek a Horka brothers. Dle reakce publika lze 
usoudit, že jsme viděli muzikanta, který neza-
padne do kolonky „běžný“, ale do kolonky 
„výjimečný“.

Pak už se celá akce rozjíždí na plné obrátky 
– cimbálovka Už idu, folková všehochuť Jana 
Svojanovského, poctivé jednomužné, ale mul-
tiinstrumentální vystoupení Džetra pod 
názvem Retroblues, dráždící Irish music Ostré 
trávy, vítěz mezinárodní Porty – to je bluesgras-
sová  Alibaba, naši noví sousedé – BandaRei – 
nádherný „hardfolk“ a finále rozjelo uskupení 
Porgasmus, rock-punk s  rodilým Texasanem 
v  čele. A  nakonec zase občerstvení u  hasičů. 
Závěrečný kolektivní zpěv písně „Nikdy nebude 
konec“ jako by navázal na vystoupení skupiny 
Buty na obecních slavnostech…

Děkujeme všem za návštěvu! Přes 300 
návštěvníků, po tříleté pauze, je odměnou všem 
organizátorům za jejich úsilí. Díky hasičům za 
luxusní občerstvení, ale i za pomoc s organizací! 
A díky obci Staré Vsi n. O. za podporu!

A protože nikdy nebude konec, rád bych vás 
pozval na 12. ročník Košateckého Otomanu 
a  Pivního Orientběhu! Akce proběhnou 
13. – 14. 9. 2024. Máme pro vás mnohá překva-
pení a jako hlavní host hudebního festivalu se 
můžete těšit na valaškou skupinu Docuku! 

KOŠATECKÝ OTOMAn, spolek
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Najdi si svého farmáře

Ráda bych se s vámi podělila 
o  radost, kterou jsme prožili na 
Farmě ve vsi začátkem měsíce září 
a  kde společně uskutečňujeme 
naplňování myšlenky a oživení zemědělského 
brownfieldu.

Od brzkého rána se u nás na farmě sjížděli 
místní i přespolní farmáři. Najížděly traktory, 
chystaly se stánky s dobrotami, rozdělával se 
oheň, na kterém jsme mohli ochutnat z lokál-
ních produktů: rybu, brambory, řepu, bylinky, 
lahodnou krůtu a  maso, které nám připravil 
náš pan starosta a jsme rádi, že nám ukázal své 
další dovednosti, nyní z gurmánského světa.

Na farmě panovala celý den milá atmosféra 
a odpolední kulturní program nám zpříjemnily 
děti z Ondřejnice svým folklorním vystoupe-
ním, malí sportovci ze Staré Bělé ze Sokola nás 
překvapili jako skřítkové, kteří na nás vykoukli 
z popelnic. Mile nás hudebně potěšili a mohli 

jsme si zazpívat s dechovou kape-
lou Petřvalďanka. Cimbál se 
rozezněl na zakončení akce, kde 
jsme si zazpívali s kapelou Zhaslo 

v pecu a mladá nadějná děvčata z kapely „Už 
idu“ byla sladkou tečkou k zakončení farmář-
ského dne. Na farmě pro vás připravujeme 
bourárnu hovězího masa a  budeme rádi za 
každou návštěvu, ochutnávku našeho hovězího, 
které budeme od podzimu pro vás v bourárně 
masa připravovat

V rámci projektu podpořeno z programu 
rozvoje venkova přes MAS Pobeskydí, z.s., je 
pořízeno nové vybavení do bourárny: vakuová 
balička, pásová pila, ruční pila, sterilizátor 
nožů, váha, registrační pokladna, čistící stroje. 
Realizací projektu dojde ke zpracování a uvá-
dění na trh vlastní produkce masa, tzn. dojde 
ke zkrácení dodavatelského řetězce, protože 
se bude vlastní maso prodávat přímo vám, 
konečnému spotřebiteli. Těšíme se na vás a vaši 
návštěvu, jste u nás vždy vítání, ti kteří přichá-
zíte nebo budete přicházet v dobrém.

Za Farmu ve vsi  
a rodinou farmu Nováčkových

- Markéta Nováčková
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Jako už poněkolikáté, jsme v září odstar-
tovali náš taneční rok a musíme říct, že tento 
rok byl pro nás, za několik posledních let, tím 
nejnabitějším a díky tomu snad i tím nejlepším! 
Protože kromě klasických úterních a pátečních 
tréninků pro pokročilá děvčata jsme jako 
novinku připravili i taneční a pohybové lekce 
pro všechny staroveské školkáčky. V  první 
půlce roku jsme se se všemi skupinami věnovali 
především přípravám vystoupení pro rodiče, 
kdy závěrem byla taneční besídka všech našich 
tanečních skupin. Zde si některé děti dokonce 
poprvé vyzkoušely tancovat před větším pub-
likem. Pokročilá děvčata měla možnost tan-
covat na několika staroveských plesech a tím 
se pořádně otrkat na jarní sezónu. Protože 
již podruhé jsme letos na jaře s  pokročilými 
vyrazili na amatérskou taneční soutěž v Novém 
Jičíně, zde holky mohly načerpat nejrůznější 
zkušenosti, inspiraci i ukázat svůj ručně kamín-
kovaný kostým. Celoroční dřina na trénincích 
se vyplatila a  jako odměnu jsme si odvezli 
krásné bronzové medaile, tudíž holky, rodiče 
i trenérky byly naprosto nadšené. 

Jako každoročně byly naším vrcholem 
sezóny obecní slavnosti ve Staré Vsi, zde jsme 
měli letos rekordních 6 vystoupení. Ke konci 
roku jsme se pak zúčastnili i obecních slavností 
v  Petřvaldíku a  vše jsme zakončili tanečním 
piknikem, kde jsme rodičům i  prarodičům 
ukázali vše, co jsme se za celý rok naučili.

To však nebylo vše! Kromě novinky tan-
cování ve školce jsme se letos v srpnu rozhodly 
pod záštitou Inline Heartbeat uspořádat pro 
všechny naše tanečnice i  tanečníky letní pří-
městský tábor/soustředění. S  plně obsazenou 
kapacitou jsme nakonec celý týden tancovali se 
31 děvčaty a dokonce i 2 chlapci. Děti měly mož-
nost naučit se mnoho nových tanců, zúčastnit se 
profesionální lekce gymnastiky a také si chvíli 
odpočinout od tancování a  zahrát si týmové 
bojovky. V průběhu jsme otevřeli jak tetovací, 
tak i kadeřnický salón, navštívili nás staroveští 
hasiči a  také exotická zvířátka. Vše jsme pak 
opět zakončili závěrečným vystoupením pro 
rodiče. Zkrátka tento rok byl prostě skvělý! 

Tímto bychom chtěly poděkovat všem rodi-
čům a dětem za přízeň a my už se opět těšíme 
na všechny tanečnice i tanečníky na trénincích, 
které probíhají od 19.9. (1. – 9.tř.) a ve školce 
pak 20.9.(Berušky, Broučci) a 22.9. (Hvězdičky, 
Sluníčka), viz letáček.

Teri, Maki a Kači

maki a Kači
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Sezóna silniční cyklistiky se pomalu chýlí 
ke konci, ale mladé závodníky ještě čeká něko-
lik posledních závodů. V  průběhu silniční 
sezóny jsme zaznamenali celou řadu skvělých 
výsledků. Vůbec největšího výsledku dosáhla 
Linda Sítková na Mistrovství České republiky, 
které se konalo v Lázních Bělohrad a Nové Pace. 
Linda dokázala zvítězit v časovce jednotlivců 
i v silničním závodě. Výsledky domácích závod-
níků z mistrovských závodů:

•	 Časovka jednotlivců – Lázně Bělohrad  
15. 7. 2023

•	 Mladší žáci: 14. Lukáš Filgas (26 startujících)
•	 Starší žákyně: 1. Linda Sítková (18)
•	 Starší žáci: 50. Štěpán Richter (55)

•	 Kadetky: 17. Klára Palagyiová (28)
•	 Kadeti: 58. Jakub Sasín, 67. Matouš Filgas 

(83)
•	 Silniční závod jednotlivců – Nová Paka  

16. 7. 2023
•	 Mladší žáci: 8. Lukáš Filgas (27 startujících)
•	 Starší žákyně: 1. Linda Sítková (18)
•	 Starší žáci: 44. Štěpán Richter (51)
•	 Kadetky: 15. Klára Palagyiová (30)
•	 Kadeti: 46. Jakub Sasín (86)

V průběhu roku jsme startovali na celé řadě 
jiných soutěží a závodníci předvedli celou řadu 
skvělých výkonů. Lukáš Filgas ukázal největší 
formu na závodech Slovenského poháru v Suché 

acK Stará Ves n. O.

co je nového u stolních tenistů  
„SaVci Stará Ves“?

Během celého léta se scházeli jednou až 
dvakrát týdně na staroveské pálenici, kde pra-
videlně trénují. Úspěšně reprezentují Starou 
Ves na různých turnajích v bližším i vzdále-
nějším okolí (Mošnov, Havířov, Smilovice). 
Účastní se také OB ligy ve Vlčovicích. Jedná 
se o dlouhodobou soutěž jednotlivců, kterou 
pořádá Osvětová beseda Vlčovice. Dne 22. 7. 
proběhlo poslední kolo již 5. ročníku. Celkem 
se ho zúčastnilo 55 hráčů a v první desítce se 
umístilo hned 7 našich SAVCŮ. Celkovým 
vítězem 5. ročníku se stal Petr Pělucha. Druhé 
místo obsadil Jiří Onderka a 4. místo Jan Men-
šík. Tento skvělý výsledek dokazuje, že ve Staré 
Vsi máme silnou základnu kvalitních hráčů 
stolního tenisu. Všem „SAVCŮM“ bych chtěl 
poděkovat za reprezentaci a  poblahopřát 
k úspěchům, kterých dosáhli. Děkujeme také 
Obecnímu úřadu ve Staré Vsi za poskytnutí 
dárků, které byly předány pořadatelům 
soutěže. 

Savci Stará Ves nad Ondřejnicí
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nad Párnou, kde vybojoval 3. místo, a v Rajec-
kých Teplicích 2. místo. Štěpán Richter pomalu 
sbírá cyklistické zkušenosti a dařilo se mu na 
regionálních závodech v Bohumíně či Krnově, 
kde se umístil na 7. a 5. místě. Linda Sítková 
kromě zisku mistrovských titulů dokázala také 
zvítězit v závodě Českého poháru v Hrabyni. 
Klára Palagyiová se blýskla ziskem pódiových 
umístění na závodech Polského poháru v Biel-
sko-Biale, kde vybojovala 2.místo, či v Chras-
towicích se ziskem 3. místa. Matouš Filgas zajel 
4. místo na kritériu v Katowicích a vyzkoušel 
si horský maraton Beskyd Tour. Jakub Sasín 
zvítězil v  závodě Moravskoslezského poháru 
v Petřvaldu u Karviné.

Začátkem srpna jsme vyrazili na čtyřdenní 
přípravné soustředění do Vysokých Tater, kde 
jsme absolvovali pěší túry v kombinaci s přípra-
vou na kole. Tímto soustředěním byla odstar-
tována příprava na cyklokrosovou sezónu, ta 
začne koncem září.

Všechny příznivce cyklistiky zveme na 
Staroveské cyklokrosy, které se budou konat 
4. a 5. listopadu v areálu TJ Stará Ves. K týmu se 
v průběhu sezóny připojili 3 noví členové, kteří 
pomalu začnou sbírat cyklistické zkušenosti 
v nejmladších závodnických kategoriích.

Aktuality z  chodu oddílu naleznete na 
internetových stránkách www.ackstaraves.cz. Karel Nepraš
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V polovině června skončil soutěžní ročník 
2022/23. Naším nejúspěšnějším družstvem 
byli dorostenci. Ve velmi vyrovnané soutěži 
oblastního přeboru v přetahované o první místo 
zvítězili o jeden bod před Studénkou a Chropyní.

Tímto vítězstvím si zajistili postup na Mis-
trovství České republiky v Přešticích,které se 
konalo 16.-18.6.2023.Tam po dlouhých 18 letech 
získali pro nás v dorostenecké kategorii na MČR 
medaili – bronzovou. Naposled se naši doros-
tenci radovali na této vrcholné akci ze stříbrné 
medaile v roce 2005 ve Vítkovicích.

na úspěchu se podíleli tito hráči:
Marek Malík - Matěj Hranický, Tomáš 

Sulowski, Ondřej Vajda, Patrick Kornecký, Jan 
Ritzka – Richard Chvostek, Vojtěch Klečka, 
Petr Chodurek, Filip Suchý.

Vedení družstva – Petr Straňánek, Jitka 
Rohelová, Rostislav Horkel st.

naše starší žačky obsadily v  oblastním 
přeboru 4.místo:

Studénka B hrála mimo soutěž.

Mistrem ČR se stal Sokol Dobruška před Tymá-
kovem a Vracovem

Oddíl národní házené

tabulka:
1. stará Ves 392:342 24b
2. Studénka 365:314 23b
3. Chropyně 389:366 23b
4. Kokory 288:412  2b

tabulka mČR
1. Přeštice 115:81 10b
2. Řevnice 115:108 8b
3. Stará Ves 107:103 5b
4. Jihlava 96:93 5b
5. Chomutov 109:132 2b
6. P.Újezd 97:122 0b

tabulka mČR
1.Chropyně 205:110 20b
2.Svinov 207:161 14b
3.Kokory 170:149 11b
4.Stará Ves 147:170 7b
5.Studénka A 151:191 6b
6.Pustějov 119:218 2b

tabulka-ženy
1.Krčín 163:102 15b
2.Chropyně 170:172 10b
3.Stará Ves 145:151 6b
4.Pustějov 108:139 5b
5.Studénka 124:146 3b

naše výsledky na mČR
stará Ves – Přeštice 18:24(8:10)
Stará Ves – Chomutov 25:18(11:10)
Stará Ves – Podhorní Újezd 23:17(13:8)
Stará Ves – Řevnice 18:21(10:11)
Stará Ves – Jihlava 23:23(10:11).

Také v  individuálním hodnocení se naši 
hráči neztratili. marek malík byl vyhodnocen 
trenéry, vedoucími jednotlivých družstev, vede-
ním turnaje jako druhý nejlepší brankář, matěj 
hranický třetí nejlepší obránce a  Richard 
Chvostek třetí nejlepší útočník.

Nejužitečnějším hráčem našeho družstva 
byl Richard chvostek. Většina chlapců pře-
chází do kategorie mužů a věříme, že i tam se 
jim bude dařit a budou pro naše muže posilou.

Dvě naše hráčky jsme měli i na hostování 
v  kategorii mladší v  Sokole Svinov. Simona 
Jančáková a Anna Velímová pomohly tomuto 
družstvu velkou mírou k 2.místu v oblastním 
přeboru a i 2.místu na Poháru České republiky 
v  Bakově nad Jizerou. Anička Velímová tam 
byla nejen nejlepší útočnicí turnaje, ale i nejlepší 
střelkyní.

V kategorii dospělých jsme měli družstvo 
žen v 1.lize, které hrálo ve skupině F(východní) 
o umístění,a družstvo mužů hrálo ve 2.lize sk.B.
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tabulka – muži
1. KNH MS Brno 391:282 34b – postup do 1.ligy
2. Ostopovice 351:280 28b
3. Draken Brno 365:299 24b
4.1.NH Brno 295:282 20b
5. Pustějov 325:296 19b
6. Humpolec 341:339 15b
7. Vítkovice 321:366 13b
8. stará Ves 327:378  9b
9. Chropyně 288:365 9b
10. Jihlava 275:392 5b

Mistrem ČR se stal Sokol Tymákov před 
Nezvěsticemi a Příchovicemi.

Do podzimních soutěží ročníku 2023/24 
jsme přihlásili pouze tři družstva!! - ženy do 
1. ligy, muže do 2. ligy a do oblastního přeboru 
starší žačky.

V oddíle bychom rádi přivítali zájemce pro 
práci s mládeží i pro práci pro oddíl.

Přijďte na podzim povzbudit naše družstva.

Za oddíl nár. házené Rostislav Horkel st.

rozlosování našich ligových družstev  
podzim 2023 – národní házená

2.liga muži – skupina b 1.liga ženy – skupina c

NE 3.9.    11:00 Stará Ves – Studénka 

NE 3.9.      9:30 Stará Ves - Hlinsko

SO 9.9.    16:00 Pustějov – Stará Ves

NE 10.9.  10:00 Chropyně – Stará Ves 

NE 10.9.    9:00 Studénka – Stará Ves

SO 16.9.  16:00 Stará Ves – Jihlava

NE 17.9.  11:00 Stará Ves – Humpolec 

NE 17.9.    9:30 Stará Ves – Chropyně

SO 23.9.  16:00 Stará Ves – Krčín

NE 24.9.  10:30 Draken Brno – Stará Ves 

NE 24.9.  10:00 Hlinsko – Stará Ves

NE 1.10.  15:00 Stará Ves – Pustějov 

NE 1.10.  11:15 Chropyně – Stará Ves

SO 7.10.  16:00 Stará Ves – Podhorní Újezd

NE 8.10.    9:30 Krčín – Stará Ves

SO 14.10. 14:00 Stará Ves – Pustějov

NE 15.10. 11:00 Vítkovice – Stará Ves 

NE 15.10. 10:30 Stará Ves – Studénka

SO 21.10. 15:00 1.NH Brno – Stará Ves

NE 22.10. 10:30 Ostopovice - Stará Ves

starší žačky – podzim2023/2024

So 9.9.      10:30 Stará Ves – Pustějov

So 16.9.    10:30 Stará Ves – Chropyně

So 23.9.    14:30 Rokytnice – Stará Ves

So 30.9.    14:00 Stará Ves – Studénka B

So 7.10.     13:15 Studénka A – Stará Ves

So 14.10.   10:30 Stará Ves – Svinov A

So 21.10.    9:30 Svinov B – Stará Ves

p. Jarmila Dostálová roč.1952
p. Anna Janečková  roč. 1949
p. Dalibor Hýl  roč. 1954
p Břetislav Růža roč.  1930

Věnujte jim tichou vzpomínku.

Opustili nás spoluobčané… 

Bronislava Pavlosková,  
matrikářka
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léto v Annině údolí
Na břehu Moravice poblíž Vítkova-Pod-

hradí to opět ožilo čilým ruchem. Spolu s KON-
DORem se na letní tábor vydalo přes 150 dětí ze 
Vsi a blízkého okolí. Spát ve stanu, hrát hry na 
louce či v lese, běhat po okolních lesích, naučit 
se novým tábornickým dovednostem nebo 
získat úžasné zážitky a přátelství na celý život 
- to všechno získaly děti, které se vydaly s námi 
na tábor. Během tří turnusů mohli účastníci 
zažít dobrodružství v  rámci celotáborových 
programů Tajemství staré bambitky, Rallye 
Dakar nebo Záhada dvanácti klíčů. Všichni 
jsme si společně užili krásných 15 dní v nád-
herné přírodě a moc se těšíme, až se se všemi 
opět potkáme na našem milovaném místě, 
v Annině údolí na břehu řeky Moravice nebo 
v rámci dalších akcí, které náš spolek pořádá 
v průběhu roku. Díky všem a brzy na viděnou!

Kondorský koloběh
V sobotu 9.9. proběhl 4. ročník netradič-

ního závodu s  názvem Kondorský Koloběh. 
Závodily vždy dvojice, ve které jeden běžel 
a druhý jel na kole. Letošní účast byla solidní 
a konkurence se tak opět zvýšila. Na start se 
postavilo celkem 46 závodníků a za krásného 
slunného počasí předvedli úžasné výkony. Nej-

více nás těšilo, že se na start postavilo spousta 
odvážlivců z řad těch nejmenších. Závodilo se 
totiž také v kategorii rodič/dítě a na startu jsme 
tak mohli vidět například i čtyřleté koloběžce. 
Po závodě samozřejmě čekalo v cíli vyprahlé 
účastníky občerstvení. Celou akci ukončil slav-
nostní ceremoniál s vyhlášením vítězů a pře-
dání cen těm nejlepším. Drobnou upomínku si 
pak odnesli všichni závodníci. Celé odpoledne 
se neslo v přátelském duchu a všichni jsme si to 
moc užili. Už teď se těšíme na 5. ročník. Snad 
v ještě větším počtu.

za KONDOR
Matěj Trepáč

Kondor v létě
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Činnost záchranné stanice 
za první pololetí 2023

Záchranná stanice pro 
volně žijící živočichy v  Bar-
tošovicích oslaví 31.10.2023 
již 40 let od svého založení. 
Naše nevládní organizace 
provozuje záchrannou stanici 
již od roku 1992, ve smyslu 
legislativy jsme akreditova-
ným zařízením MŽP. Jde 
o  ochranářskou práci, která 
ovlivňuje zachování a  udr-
žení rozmanitosti druhů 
v naší přírodě. Naší záchran-
nou stanicí prošlo již více než 
36 tisíc zraněných, či jinak 
handicapovaných volně žijí-
cích živočichů, zástupci 291 
druhů naší fauny. V roce 2022 
jsme přijali celkem 2133 živočichů. Do konce 
června letošního roku jsme přijali 1029 živo-
čichů. To je o 92 více než v roce 2022. Největší 
záporné rozdíly jsou u kosů černých (79 jedinců 
v  r.2022/ 44 jedinců v  r.2023 = rozdíl -35), 
sýkor koňader (38/14 = -24), holubů hřivnáčů 
(35/21 = -14), ježků východních (44/31 = -8), 
strak obecných (18/10 = -8), krahujců obecných 
(9/2 = -7). Naopak přibylo strakapoudů velkých 
(10/45 = +35), zajíců polních (91/113 = +22), 
morčáků velkých (0/19 = +19), vrabců domácích 
(18/37 = +19), puštíků obecných (16/33 = +17), 
netopýrů rezavých (14/27 = +13). Na prvních 
příčkách nejčastěji přijímaných živočichů se 
stále drží zajíc polní, poštolka obecná a rorýs 
obecný. Mezi rarity bezesporu patří 2  druhy 
luňáků – 2  mláďata luňáků hnědých, která 
byla po několika dnech péče doložena do 
vybraného hnízda tohoto druhu v  přírodě, 
a 1 dospělý exemplář luňáka červeného, kterého 
stále máme v držení. Podrobná statistika bude 
součástí výroční zprávy za celý kalendářní 
rok.  Tato bude zveřejněna na našich webových 
stránkách www.csopnj.cz.  

Kromě zajištění provozu 
stanice se zabýváme také 
některými záchrannými pro-
jekty a  odchováváme napří-
k lad sovy pálené a  sýčky 
obecné. Ty pak vypouštíme 
ve v ybraných lokalitách. 
Nadále se také věnujeme pro-
jektu Návrat orla skalního do 
ČR. Letošní hnízdní sezóna 
u orlů skalních se mimořádně 
nezdařila. Jeden pár zcela 
vynechal hnízdní sezónu, 
s ice oprav i l  a   v y zdobi l 
hnízdo, ale tím jeho aktivity 
skončily. V druhém případě 
jsme na hnízdě nalezli neo-
plozenou snůšku. U  třetího 

páru došlo zřejmě k predaci mláděte na hnízdě, 
jiné vysvětlení nemáme. Pozitivní zprávou je, že 
orlí páry, které monitorujeme, jsou v pořádku, 
další dobrou zprávou je, že v Beskydech jsme 
zaznamenali na jedné lokalitě stálý výskyt 
tohoto majestátního dravce.

Od května 2014 provozujeme také návštěv-
nické středisko Dům přírody Poodří, které je 
v areálu záchranné stanice a slouží jednak pro 
ekovýchovné aktivity pro žáky všech stupňů 
škol, jednak pro širokou veřejnost. Pro veřejnost 
máme otevřeno od dubna do října o víkendech 
a svátcích, během letních prázdnin pak máme 
otevřeno denně. Uvidíte venkovní expozici 
s  různými interaktivními prvky, vnitřní 
expozici, výstavu, ale také můžete absolvovat 
komentovanou prohlídku expozice živých 
zvířat – zástupců naší fauny. Všichni jste 
srdečně zváni.

Zajímavosti z naší činnosti můžete sledo-
vat na našich webových stránkách, ale také na 
našem facebooku www.facebook.com/zachran-
nastanicebartosovice/.

Marcela Orlová, hospodářka ZO
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Příležitost připojit Váš dům k vysokorychlostní optické síti 

Vážení: 

Společnost CETIN (www.cetin.cz) za podpory evropských dotací připravuje projektové dokumentace pro připojení Vašich rodinných 
domů na optickou infrastrukturu.  

Připojení k optické síti se uskutečňuje za podpory Ministerstva průmyslu a obchodu České republiky v rámci programu Národního 
plánu obnovy. 

N e j e d n á   se  v  žádném případě o nabídku služeb jakéhokoliv operátora nebo dodavatele služeb, jde pouze o přípravu 
infrastruktury pro případné budoucí připojení 

Projektované lokality:  Stará Ves nad Ondřejnicí – Košatka. 

Na tomto projektu spolupracuje společnost CETIN  s  partnerem společností Vegacom a.s., který zajišťuje projektovou a akviziční 
činnost.  

Zhodnoťte svou nemovitost optikou od společnosti CETIN: 
 Přivedeme nejrychlejší a nejmodernější optický internet do Vašeho domu (rychlost připojení až 1Gb/s). 
 Zajistíme pro Vás neomezenou přenosovou kapacitu (datové připojení, volání, televize, příp. tzv. integrovaná domácnost: 

bezpečnostní kamerový systém, řízené vytápění) – vše v rámci jediné optické přípojky. 
 Získáte nezávislost a svobodu volby ve výběru poskytovatelů internetových služeb – prostřednictvím optiky CETINu nabízí 

své služby více než 15 poskytovatelů internetu a v budoucnu jejich počet dál poroste. 

 Pokud máte zájem připojit Vaši nemovitost do optické sítě CETINu , prosím kontaktujte zástupce společnosti 
Vegacom: NOVOTNÝ JAROSLAV tel. 724 435 805 e-mail:  NovotnyJ@vegacom.cz, nebo souhlas s umístěním 
optické přípojky, můžete také odevzdat přímo na podatelně: Obecního úřadu Stará Ves nad Ondřejnicí. 

Máte-li jakékoliv dotazy k umístění optické přípojky ve Vašem domě, prosím kontaktujte: 

 Jaroslav Novotný 
Koordinátor projektů 
Kontakt: 724 435 805 
novotnyJ@vegacom.cz 

 

Podrobné informace o CETINu naleznete na www.zrychlujemecesko.cz. 
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KRAJSKÉ ŘEDITELSTVÍ POLICIE MORAVSKOSLEZSKÉHO KRAJE 

 
  kancelář ředitele krajského ředitelství 

oddělení prevence 

 

 

 
 
Svatopluka Čecha 1217/9 
741 01 Nový Jičín 
 
Tel.: +420 974 735 208 
Email: Darina.vesela@pcr.cz 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                        
 Nový Jičín 12. září 2023 

Bezpečná cesta školáků 
 
Policisté napříč Moravskoslezským krajem během uplynulého týdne s nástupem nového 
školního roku zvýšili dohled u přechodů pro chodce v blízkosti základních škol. V rámci 
preventivního projektu Zebra se za tebe nerozhlédne, který v České republice probíhá 
již od roku 2007, společně s krajským koordinátorem BESIP dětem připomínali zásady 
bezpečného přecházení. Přítomnost policistů u přechodů také cílila na řidiče, 
aby si uvědomili, že v ranních a odpoledních hodinách musí opět počítat s větším výskytem 
dětí v blízkosti škol a tomu přizpůsobili rychlost své jízdy, byli předvídaví a více obezřetní. 
Děti od policistů během preventivní akce dostaly drobné dárky, především v podobě 
reflexních pásků, aby byly za snížené viditelnosti lépe vidět a také pracovní sešity, kde 
si mohou ověřit a zlepšit své vědomosti v oblasti bezpečného pohybu v silničním provozu. 
Právě přecházení silnice je pro děti při cestě do školy jednou z nejrizikovějších situací 
a pravidla bezpečného přecházení je proto potřeba dětem opakovaně připomínat.   
Pokud i vy máte doma školáka, seznamte ho se základními dopravními značkami 
a připomínejte mu v průběhu celého školního roku tyto zásady:  
 
• Vozovku je třeba vždy přecházet na přehledném místě (nikdy ne například za zatáčkou). 
• Pokud je v blízkosti přechod pro chodce, je povinnost jej použít.  
• Před vstupem do vozovky je potřeba se vždy rozhlédnout – vlevo, vpravo, vlevo. 
• Chodec nemá na přechodu pro chodce absolutní přednost! Pokud k přechodu přijíždí auto, 

nikdy na přechod pro chodce nevstupujeme, dokud vozidlo nezastaví. Platí to pro oba 
směry.   

• Po přechodu pro chodce se chodí po pravé straně svižnou chůzí. 
• U přecházení není dobré mít v uších sluchátka nebo se dívat do mobilního telefonu, snižuje 

to soustředění. 
• Za snížené viditelnosti je potřeba mít na sobě reflexní prvek a být tak dobře viditelný pro 

ostatní účastníky silničního provozu.  
 
Dětem přejeme šťastnou cestu do školy a úspěšný nový školní rok. 
 
       por. Mgr. Darina Veselá, oddělení prevence 
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Hledáme 
nové holky a kluky!

ZP ÍVE J ,  TANCUJ  A  BAV  SE  S  NÁMI .

ZAČ ÍNÁME V  ZÁMKU
18 .  A  20 .  ZÁŘ Í

Malí 3 - 6 let   pondělí 17:00-18:00
Střední 6 - 10 let   pondělí 18:00-19:00

Velcí 10 - 15 let   středa 16:30-18:00

Podrobnější info na www.ondrejnica.cz
nebo na tel: 737286859

Školné 500 Kč/rok

TĚŠ ÍME  SE  NA  TEBE
TAK  DORAŽ !
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inzerce

PÙJÈOVNA NÁØADÍ
pouze na telefonickou objednávku - volejte na: 

704 912 196
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nordictelecom.cz
800 80 70 60

Cena od

245Kč

Zdravá síť s péčí, 
kterou si zamilujete

prémiová péče
bez závazku
Nordic TV na 3 měsíce zdarma

Zelený internet
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• Poradíme s výběrem vhodné FVE • Vyřízení dotace z programu NZÚ

• Dodáme kompletní FVE včetně odborné instalace

Chcete výrazně ušetřit za provoz Vaší domácnosti?

• Kompletní dodávka domovních 
   FVE včetně bateriových systémů

• Odborná montáž, revize 
   a spuštění včetně servisu Vaší FVE

• Používáme ověřené systémy Solax 
   se zárukou 10 let a panely nejvyšší 
   kvality se zárukou 25 let

• Nezávazná osobní konzultace 
   a simulace osvitu zdarma

• Online monitoring výkonu Vaší 
   fotovoltaické elektrárny zdarma

Naše služby

Při objednávce do konce října sleva 10 % na domovní FVE

Fotovoltaické elektrárny
s montáží do 3 měsíců

+420 734 403 553 info@primisa.cz www.primisa.cz

Zajistěte si nezávaznou
nabídku ještě dnes!
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Koncert Hany Fialové v kostele 

Stará Ves 
plná chutí 

rozloučení  
s prázdninami
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aktuální kulturní a společenské dění  
ve Staré Vsi a Košatce – 4. čtvrtletí 2023

Aktuální informace naleznete vždy na 
http://kalendar.staraves-no.cz

datum akce místo pořadatel

14. 10. Taneční – 1. PRODLOUŽENÁ Hala TJ Stará Ves TJ Stará Ves

17. 10. Vítání podzimu aneb rej masek Vestibul ZŠ  ZŠ a MŠ Stará Ves n.O.

20. 10. Lucerničkový pochod Košatkou od Vojenské ulice Věra a Martin Jurinovi

29. 10. Drakiáda louka před Restaurací Odra TJ Sokol Košatka

3. 11. Cestovatelská beseda- R. Jaroněk na téma 
Afrika bez omezení Sokolovna Stará Ves Kulturní komise

4. – 5. 11. Staroveský cyklokros Areál TJ Stará Ves ACK Stará Ves

8. 11. Martinská zábava Hasičská zbrojnice SPOPVES

11. 11 Divadlo Trnávka uvede představení 
Jen žádný sex prosím, jsme přece Britové Hala TJ Stará Ves Kulturní komise

18. 11. Taneční – 2. PRODLOUŽENÁ Hala TJ Stará Ves TJ Stará Ves

1.12. Vánoční jarmark a rozsvěcování  
vánočního stromu ve škole Vestibul a jídelna ZŠ ZŠ a MŠ Stará Ves n.O.

1. 12. Rozsvěcování vánočního stromu Zámecký park Kulturní komise

2. 12. Rozsvěcování košateckého vánočního stromu u Restaurace Odra TJ Sokol Košatka

2. 12. První Hůrácké rozsvěcování stromečku za zastávkou Na Hůře Obyvatelé Hůry a KK

5.12. My se čertů nebojíme aneb Mikuláš pro děti Myslivna na Hůře Obyvatelé Hůry a KK

6. 12. Mikulášská nadílka Hasičská zbrojnice SPOPVES

10. 12. Vánoční bronzové tvoření Kulturní dům Košatka TJ Sokol Košatka

10. 12. Adventní prohlídka zámku Zámek LSPT Ondřejnica

12. 12. Vánoční bruslení Ostravar Aréna HC Old Vilage

14. 12. Vánoční koncert Kostel sv. Jana Křtitele ZŠ a MŠ Stará Ves n.O.

24. 12. Koledy s Jistebnickou dechovkou u Restaurace Odra Věra Jurinová a TJ 
Sokol Košatka


